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Măsurile de îmbunătăţire a muncii 
politico-ideologice şi cultural-edu

cative în dezbaterea plenarei 
Comitetului municipal de partid

Mediaş
Analîzîndl ín spiritul caracteristic 

partidului nostru, spirit de o înaltă 
intransigenţă faţă de lipsuri, infor- 
marea prezentată de Costică Porime, 
prim-secretar al Comitetului munici
pal Mediaş al P.C.R., precum şi însu- 
fieţitele dezbateri care au urmat ma
terialul au relevat adeziunea plena
ră a tuturor organelor şi organiza
ţiilor de partid din oraşul de pe Tîr- 
navă, a tuturor comuniştilor care 
muncesc în unităţile economice ale 
Mediaşului, faţă de strălucitul pro
gram de educare marxist-leninistă a 
membrilor de partid, a tuturor oame
nilor muncii, adoptat de Comitetul 
Executiv al C.C. al P.C.R. şi faţă de 
valoroasele idei reieşite din expunerea 
tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU la 
cunoscuta consfătuire cu activul din 
domeniul ideologiei. „Aceste docu
mente de înaltă valoare principială 
şi practică — se spune în informare 
— au fost primite cu multă căldură, 
cu deplină adeziune şi dezbătute ca 
simţ de răspundere de comuniştii or
ganizaţiei municipale, de către toţi 
cetăţenii, care văd în ele, o dată în 
plus, forţa teoretică. Ideologică a 
partidului, marea sa capacitate de se
sizare şi de sintetizare a noilor nece
sităţi. pe care Ie reclamă înaintarea 
societăţii româneşti pe calea edifi
cării sale socialiste multilateral dez
voltate".

Lucrările plenarei au scos In evi
denţă faptul că activitatea ideologică, 
politică şi cultural-educativă desfă
şurată de organizaţia de partid mu
nicipală, sub îndrumarea permanentă 
a Comitetului Judeţean de partid, a 
fost în acest an mai bine organizată, 
mai concret direcţionată spre ridi
carea nivelului de conştiinţă a mem
brilor de partid, a tuturor salariaţilor 
şi că pe această bază s-a acţionat 
mai direct pentru realizarea sarcini

lor economice. O dovadă pe această 
linie o constituie hărnicia, abnegaţia 
şi dăruirea cu care colectivele din 
întreprinderi şi instituţii, români, ger
mani, maghiari, au contribuit la în
deplinirea exemplară a sarcinilor de 
producţie pe anul în curs. Astfel, pe 
cele 8 luni expirate, industria muni
cipiului a înregistrat un spor de 17,2 
milioane lei la producţia globală, 
28,7 milioane lei la producţia marfă 
vîndută şi încasată, în condiţiile 
creşterii productivităţii muncii cu 9,4 
la sută faţă de perioada corespunză
toare a anului trecut. în  acelaşi timp 
s-au obţinut beneficii suplimentare 
de peste 15 milioane Iei şi însemna
te economii pe seama reducerii con
sumurilor specifice de materii pri
me, materiale şi combustibil.

Dincolo de aceste împliniri, infor
marea prezentată ca şi dezbaterile 
s-au oprit îndelung, analizînd în mod 
partinic, cu o înaltă principialitate, 
carenţele care s-au manifestat în do
meniul folosirii capacităţilor de pro
ducţie existente, folosirea încă insu
ficientă a forţei de muncă, a unor a- 
bateri de Ia normele disciplinei mun
cii.

Un loc central în informare l-a o- 
cupat analiza lipsurilor manifestate 
în activitatea ideologico-educativă şi 
cultural-educativă a organelor şi or
ganizaţiilor de partid, a tuturor or
ganizaţiilor de masă chemate să con
tribuie Ia ridicarea conştiinţei con
structorilor socialismului. A fost re
marcată slaba contribuţie a factori
lor de resort pentru popularizarea e- 
xemplulul înaintat, pentru înlătura
rea tendinţelor de parazitism şi că
pătuială, a grijii fată de avutul ob
ştesc, a încălcărilor legislaţiei so 
ciaiiste, normelor eticii comuniste. La 
o serie din acţiunile întreprinse nu 
au fost antrenaţi membrii Biroului 
Comitetului municipal de partid şi 
alti activişti, cărora le reveneau 
direct sarcini în acest sens.

O serie de referiri critice au fost 
aduse organizării şi funcţionării învă- 
ţămîntului de partid, agitaţiei vizuale, 
activelor cultural-educative desfăşu 
rate în cele două case de cultură, în 
cele două cluburi.

Analiza a insistat de asemenea şi 
asupra contribuţiei aduse de organi
zaţiile de masă — sindicate, 
comitetul de femei — la îmbunătăţi
rea muncii ideologice, politice si cul
tural-educative a oamenilor muncii.

Se impune perfecţionarea activităţilor 
educaţionale

„în municipiul de pe Tîrnavă, — a 
spus tovarăşul Gheorghe Popescu,
preşedintele Comitetului municipal 
de cultură şi artă — cu veleităţi 
profund culturale tradiţionale, s-au 
desfăşurat diferite acţiuni pentru e- 
ducarea şi formarea conştiinţei oa
menilor muncii români, germani,'ma-

Cu ing. Mircea Popeanoş, director 

general al G. 1.1. A. I. U.f despre:

A1LUI VIITOR
în şirul măsurilor luate de condu, 
rea de partid şi de stat pentru per- 
cţionarea organizării, planificării şi 
nducerii economiei naţionale se în- 
rie şi înfiinţarea Grupului între- 
inderilor industriei de accesorii 
intru industria uşoară, la Sibiu. A* 
astă mare unitate economică a luat 
nţă pe scheletul fabricii „Flamura 
şie“, avînd ca profil producţia de 
icesorii pentru industria uşoară cit 

a anumitor bunuri de larg con- 
im.
De la înfiinţarea grupului au tre- 
it aproape 3 luni, aşa că proble* 
ele organizatorice, cît şi ceie pri
nd activitatea de producţie, profi« 
l s-au cristalizat. Mai mult chiar, 
ivirimentul produs în activitatea u- 
tăţilor componente demonstrează e- 
rienţa măsujjjţor luate.
Acum, cu un trimestru înaintea în- 
.perii unui nou an de activitate, în 
iralel cu activitatea curentă, eten- 
a consiliului de administraţie, a co- 
itetelor de direcţie este îndreptată 

în direcţia pregătirii condiţiilor 
roducţiei viitoare. Despre aceste 
reocupări am avut o discuţie cu 
ig. Mircea Popeanoş, directorul ge. 
erai al grupului.

— Obiectivul discuţiei noastre, 
după cum l-am enunţat şi la în
ceput este pregătirea condiţiilor 
anului viitor. Vă rugăm să ne pre
zentaţi pe scurt principalii indica
tori din planul grupului pe anul 
1972. Ce măsuri s-au luat pentru 
încheierea contractelor?

_Faţă de realizările preliminate
le anului în curs volumul producţiei 
lobale va spori cu peste 8,5 la sută, 
) creştere corespunzătoare vor cu- 
oaşte toţi indicatorii economici şi 
iranriari. De altfel, producţia marfă 
poreşte cu 12,4 la sută, iar pentru a 
lemonstra că atenţia noastră este 
ndreptată spre o eficienţă economică 
uperioară yreau, fsă arăt că sarcina

de reducere a cheltuielilor materia
le este de 45 de lei la 1 000 lei pro
ducţie marfă. Această ultimă cifră 
este, sper, edificatoare.

în  ceea ce priveşte contractarea 
producţiei, situaţia nu este întruto- 
tul corespunzătoare. Este în curs de 
finalizare contractarea producţiei de 
bunuri de larg consum. Pentru aceas
tă producţie capacităţile sínt acope
rite încă de pe acum. Parţial s-a în
cheiat şl contractarea de accesorii. 
Urmează doar ca la începutul trimes
trului IV să se perfecteze şi con
tractele pentru accesorii de pielă
rie, aceasta fiind condiţionată de ac
ţiunea de* contractare dintre între
prinderile de pielărie şi încălţăminte 
şi comerţ.

După cum vedeţi termenele de con
tractare sínt cam depăşite şi de a- 
ceea prevăd anumite neajunsuri, de
reglări, deoarece vor trebui efectuate 
anumite recalculări şi la cotele de 
materii şi materiale de la M.l.CM. 
şi M.I.M. La sediul grupului se dis
cută această problemă cu delegaţii 
ministerelor amintite. Eventualele 
modificări de. cote le vom rezolva 
imediat.

— Vorbeaţi de contractarea 
producţiei anulai viilor. Care este 
ponderea din volumul acesteia 
destinată exportului?

— Concret, circa 10 îa sută din 
volumul producţiei grupului va fi 
’destinată exportului. Cifra poate nu 
spune prea mult, dar dacă avem In 
vedere faptul că noi deservim indus 
tria uşoară tocmai cu accesorii care 
înainte, în bună parte, se importau.

(Continuare în pag a ITI-a)
Discuţie consemnată de 
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ghiari şi de alte naţionalităţi. Cu 
toate acestea nu mă voi referi la ac
ţiuni ci la stilul de muncă al ac
tivului obştesc care este chemat să 
desfăşoare manifestări cultural-edu
cative care să răspundă exigenţelor 
actuale. Cu regret însă trebuie să a- 
răt că activul nostru şi-a desfăşurat 
activitatea în mod sporadic, fără a 
avea o perspectivă în munca sa. Gre' 
utătile deşi au fost aduse la cunoştin
ţa Comitetului judeţean pentru cultu
ră şi artă, prin tovarăşii care ne-au 
controlat activitatea, au rămas de do
meniul— raportat, notat — nimic re
zolvat. Ori în această situaţie este

(Continuare în pag. a IlI-a) 
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Prin decret al Consiliului 
de Stat al Republicii Socia
liste România, tovarăşul Du
mitru Popescu, membru al 
Comitetului Executiv, secre
tar al C.C. al P.C.R., se nu
meşte în funcţia de preşedin
te al Consiliului Culturii şi 
Educaţiei Socialiste.

*
Prin decret al Consiliului 

de Stat al Republicii Socia
liste România, tovarăşul Mi- 
hai Marincscu, vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, se 
numeşte şi in funcţia de mi
nistru al Aprovizionării Teh- 
nico-Materiale şi Controlului 
Gospodăririi Fondurilor Fixe.

iminiiiiiiiniiinii
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Şedinţa
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avut loc la Palatul Republicii şedin
ţa Consiliului de Stat, prezidată de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, pre
şedintele Consiliului de Stat.

La şedinţă an participat, ca invi
taţi, miniştri şi alţi conducători al 
unor organe centrale de stat, pre
cum şl preşedinţi ai nnor comisii 
permanente ale Marii Adunări Naţio
nale.

Consiliul de Stat a dezbătut şi a- 
doptat următoarele decretes decret 
privind Înfiinţarea. organizarea şl 
funcţionarea Consiliului Culturii şi 
Educaţiei Socialiste; decret privind 
organizarea şi funcţionarea Comite
tului de Stat al Radioteleviziunli Ro
mâne; decret privind înfiinţarea, or
ganizarea şi funcţionarea Ministeru
lui Aprovizionării Tehnico-Materiale 
şi Controlului Gospodăririi Fonduri
lor Fixe; decret privind siguranţa în 
funcţionare a maşinilor, utilajelor, ca- 
zanelor, instalaţiilor, aparaturii de 
măsură, control şi antomatizare din 
organizaţiile socialiste de stat; de
cret cu privire la activitatea geodezi
că, topofotogrammetrică şl cartogra
fică, precum şi la procurarea, deţine
rea şi folosirea datelor şi documen
telor rezultate din această activitate; 
decret privind autorizarea unităţilor 
cooperatiste agricole de a pune în 
funcţiune instalaţii de prelucrat lemn 
rotund în cherestea; decret privind 
stabilirea domiciliului în oraşele ca
re, potrivit legii, slnt declarate ora
şe mari; decret pentru modificarea 
Decretului nr. 294/1968 privind orga
nizarea şi funcţionarea Ministerului 
Afacerilor Interne, aprobat prin Le
gea nr. 23/ 1968; decret pentru modi
ficarea Decretului nr. 24/1970 privind

depunerea unei cauţiuni şi Înlocui
rea te  anumite cazuri, a executării 
pedepsei Închisorii prin obligarea la 
plata unei amenzi, aprobat prin Le
gea nr. 9/1970; decret pentru modi
ficarea Decretului nr. 156/1970 pri
vind reglmnl paşapoartelor, aprobat 
prin Legea nr. 35/1970; decret pen
tru modificarea Legii nr. 18 din 24 
iunie 1968 privind controlul prove
nienţei nnor bunuri ale persoanelor 
lizice, care nu an fost dobîndite în 
mod licit; decret pentru modificarea 
Decretului nr. 210/1960 privind regi
mai mijloacelor de plată străine, me
talelor preţioase şl pietrelor preţioa
se; decret pentru modiiicarea Decre
tului nr. 784/1969, privind organiza
rea şi funcţionarea Ministerului Fi
nanţelor, aprobat prin Legea nr. 69/ 
1969; decret pentru modiiicarea De
cretului nr. 125/1970 privind organi
zarea şi funcţionarea Băncii de In
vestiţii, aprobat prin Legea nr. 22/ 
1970, şl pentru aprobarea statutului 
Băncii de Investiţii; decret privind 
structura organizatorică a 1 Procuratu
rii generale; decret privind aderarea 
Republicii Socialiste România la Con
venţia internaţională pentru protecţia 
vegetalelor, Încheiată Ia Roma la 6 
decembrie 1951; decret pentru rati
ficarea unui amendament la Conven
ţia privind aviaţia civilă internaţiona
lă, încheiată la Chicago la 7 decem
brie 1944, la care Republica Socia
listă România a aderat prin Decretul 
nr. 194 din 24 aprilie 1965; decret 
privind ratificarea acordului comer
cial dintre Republica Socialistă Ro
mânia şi Canada: decret privind ra
tificarea înţelegerii stabilite prin 
schimbul de scrisori din 1 iulie 1970, 
care fac parte integrantă din Con

venţia consulară dintre Republici 
Socialistă România şl Regatul Bel
giei.

Toate decretele au fost tn preala
bil dezbătute şi avizate favorabil de 
comisiile permanente ale Marii Adu
nări Naţionale.

Consiliul de Stat a examinat rapoar
tele prezentate de comisiile perma
nente ale Marii Adunări Naţionale*, 
care din însărcinarea Consiliului de 
Stat au analizat activitatea Ministe
rului Energiei Electrice, a Ministeru
lui Industriei Materialelor de Con
strucţii, a Departamentului Poştelor 
şl Telecomunicaţiilor din Ministerul 
Transporturilor şi Telecomunicaţiilor 
şi a Ministerului Justiţiei. Consiliu! 
de Stat a examinat, de asemenea, ra
portul privind analiza folosirii cu e- 
ficienţă economică a terenurilor a- 
menajate pentru irigaţii, precum şi 
raportul referitor la  efectuarea pres
tărilor de serviciu către populaţie de 
către unităţile consiliilor populare, 
ale cooperaţiei meşteşugăreşti, ale 
cooperaţiei de consum şi de către 
meşteşugarii cu ateliere proprii.

în  urma dezbaterilor care au avut 
loc. Consiliul de Stat a aprobat con
cluziile rapoartelor şi propunerile fă
cute de comisiile permanente ale 
Marii Adunări Naţionale, cu privire 
la îmbunătăţirea activităţii în sec
toarele analizate, dispunînd totodată 
ca, atît Consiliul de Miniştri, cit şi 
ministerele şi celelalte organe cen
trale să la măsurile necesare pentru 
aducerea lor la îndeplinire şi să in
formeze Consilinl de Stat despre în
făptuirea hotărîrilor adoptate.

în  continuare. Consiliul de Stat a 
rezolvat unele cereri de graţiere.

A ÎNCEPUT NOUl AN ŞCOLAR!
*

INDUSTRIE MODERNĂ- 
CADRE PE MĂSURĂ

P e n t r u  î n s ă m î n f ă r i l e  
d e  t o a m n ă

Oamenii muncii din agricultura 
judeţului nostru acordă o atenţie 
deosebită pregătirii însămînţărilor 
de toamnă în cele mai bune con- 
diţiuni. Vă redăm în continuare 
cîteva aspecte desprinse din inten
sa activitate de pe ogoare.

I  Ţăranii cooperatori din Şe- 
iimbăr şi-au prevăzut să însămîn- 
ţeze în toamna acestui an grîu pe 
600 hectare, orz pe 300 hectare, iar 
secară pentru masă verde pe 33 
hectare. Inginerul şef al unităţii, 
tovarăşul Alexandru Preda, ne re
iata faptul că eforturile au fost 
Îndreptate în direcţia pregătirii 
solului. Astfel, au fost executate 
lucrări de fertilizare pe O supra
faţă de 200 ha, administrîndu-se 61 
tone îngrăşăminte chimice. S-au e- 
xecutat arături pe 470 ha, din ca
re pe 195 ha această lucrare a 
fost efectuată a doua oară, asigu- 
rînd astfel un pat germinativ cît 
mai bun.

I  O atenţie deosebită se acor
dă pregătirilor pentru Snsăminţă- 
rile de toamnă şi la cooperativa 
agricolă de producţie din Loamneş.
Din relatarea tovarăşului ion Pre- 
secan, preşedintele unităţii, des
prindem faptul că şi aici a fost a- 
siguratâ din timp întreaga canti
tate de sămînţă, au fost trimise 
probele Ia Laboratorul judeţean de 
control al seminţelor, buletinele 
primite eonfirmînd caEtatea bună 
a materialului semincer. La ora 
actuală unitatea dispune de 180 to
ne seminţe pentru a acoperi supra
feţele planificate a fi însămînţate 
în această toamnă; 580 ha cu grîu 
şi 100 ha cu orz.

In acelaşi timp, mecanizatorii au 
executat lucrări d» pregătire a 
patului germinativ. în acest sens 
am reţinut preocuparea conducerii 
unităţii şi a secţiei de mecanizare 
pentru ridicarea gradului de fer-

tili täte a solului prin aplicarea u- 
nor cantităţi sporite de îngrăşă
minte chimice şi organice. Astfel, 
au fost administrate 76 tone super- 
fosfat pe 200 ha şi peste 3 000 tone 
îngrăşăminte naturale pe 130 ha. 
Totodată, mecanizatorii au execu
tat arături pentru însămînţări pe 
365 ha, iar pe 35 ha a fost însă- 
mînţată secară masă verde.

H  Şi Ia cooperativa agricolă de 
producţie din Apoldu de Sus re
marcăm preocuparea consiliului de 
conducere şi a cadrelor de specia
litate pentru a asigura o bază so
lidă recoltei viitoare. Intrucît griul 
(250 ha) urmează să fie înăămînţat 
după culturi prăşiitoare, au fost 
luate din timp măsuri pentru elibe
rarea terenurilor. In hotarul numit 
„Pe luncă“, mecanizatorii Ion Metz, 
Samoil Bartesch şi Andrei Costică 
recoltau, cu o combină C.S.U. po
rumbul pentru siloz. Totodată, au 
fost tăiaţi vrejii de cartofi, ur- 
mînd ca de îndată ce terenul se 
zvîntă să se intre cu toate forţele 
şi mijloacele la recoltatul tuber
culilor. Pe terenurile eliberate de 
culturi mecanizatorii continuă lu
crările de fertilizare şi pregătire 
a solului. Pe o suprafaţă de 92 ha 
au fost aplicate îngrăşăminte chi
mice, iar pe 70 ha s-au executat 
arături şi discuiri.

B  Din Ocna Sibiului, tovarăşul 
Gheorghe Tontea. inginerul şef al 
cooperativei agri< < le de producţie, 
ne-a, informat că toate forţele au 
fost mobilizate ia pregătirea în- 
sămînţărilor de toamnă. S-a asigu
rat întreaga cantitate de sămînţă. 
De asemenea, pentru ridicarea fer
tilităţii solului s-au aplicat îngră
şăminte chimice pe 100 ha desti
nate culturii griului Au fost exe
cutate arături pe ha, iar de pe 
100ha s-a re. mu „momi din masa 
a doua, supiafaţâ e i 'pază să 
fie însămînţată cu grîu de toamnă.

Şcoala generală nr. 2, Sibiu. Cla
sa I ia prima tntîlnire cu învă

ţătoarea Veturla Ghlşoiu

Cetatea industriei grele sibiene, 
„Independenţa", îşi relevă pregnant 
prezenţa în viaţa social-economică a 
judeţului nu numai prin produsele 
sale de înaltă ţinută tehnică dar şi 
prin interesul faţă de pregătirea şi 
calificarea cadrelor pentru cele mai 
diverse meserii. Consemnăm doar, la 
această dată festivă — deschiderea 
noului an şcolar — foarte pe scurt, 
evoluţia şcolii profesionale de aici. 
Iniţial, (în anul 1955) numărul elevi
lor nu depăşea cifra de 400. Dezvol
tarea impetuoasă a uzinei, ritmul în
noirilor tehnice au impus, ca necesi
tate lăuntrică, lărgirea sferei instruc
ţiei teoretice şi practice, adîncirea 
preocupărilor în sensul realizării u- 
nui echilibru între cerinţele faţă de 
forţa de muncă şi calificarea com
plexă a acesteia. Astfel, în anul 1958 
îa fiinţă Grupul şcolar profesional 
„Independenţa“ în care, actualmente, 
deprind tainele meseriei peste 1 000 
tineri dornici să cunoască şi să stăpî- 
nească moderne şi complexe procese 
tehnologice. Cu începere din aceas
tă toamnă, darnică pentru învăţă- 
mînt, în schimbări spre bine, gru
pul îşi adaugă o nouă instituţie pre
gătitoare de cadre cu înaltă califi
care pentru construcţia sibiană de 
maşini, un liceu industrial — care va 
funcţiona cu trei clase la zi şi una 
serală, avînd durata de studii de 
cinci ani. La cifrele înscrise pînă a- 
cum mai adăugăm numărul ucenici
lor la locul de muncă — 870.

Condiţiile în care viitorii mese
riaşi — strungari, lăcătuşi, frezori, 
matriţeri-sculeri, electricieni, sudori, 
cazangii, turnători — îşi desăvîrşesa 
pregătirea de muncitori moderni sínt 
mai mult decit satisfăcătoarei labo

ratoare şl ateliere şcolare excelent 
dotate, cantină, internat, cadre di
dactice pe măsura exigenţelor actua
le sínt garanţie şi îndemn pentru vi
itorii muncitori şi tehnicieni ai uzi
nei.

Noul an şcolar se sărbătoreşte întîm- 
pinat de cei aproape două mii de e- 
levi si ucenici, in prezenţa tovarăşu
lui Vasile Bărbuleţ, secretar al Co
mitetului judeţean Sibiu alP.CR., şi se 
anunţă, aici la „Independenţa“, deo
sebit de bogat în realizări.

Ne alăturăm şi noi urărilor rosti
te cu acest prilej: spor la muncă şi 
la învăţătură.

TRAIAN SUCIU

Liceul „Gheorghe Lazăr 
şi-a deschis 

din nou porţile
Tumultul sutelor de glasuri ado

lescentine, rezultat din schimbul fe
bril de Impresii ale vacanţei s-a do
molit treptat cînd, la masa festivă 
din curtea liceului şi-au făcut apa
riţia membrii conducerii şcolii, re
prezentanţi al organelor de partid şi 
de stat locale, profesori şi invitaţi.

în  cuvîntul său de deschidere pro
fesorul Cristea Petrişor, directorul 
liceului, a adresat tradiţionalul bun 
venit tuturor elevilor, celor proas
păt încorporaţi în marea familie a 
liceului, elevii claselor a IX-a, pro
fesorilor, părinţilor şi invitaţilor. 
Evocînd faima reputatului liceu si- 
bian, a adresat totodată îndemnul 
însufleţitor pentru dobîndirea unor 
noi şl valoroase valenţe în procesul 
instructiv-educativ, în contextul mi
nunatelor condiţii de învăţătură 
create tineretului patriei de către 
statul şi partidul nostru. Subliniind 
importanta deosebită a recentelor 
documente de partid, a educaţiei şl 
instrucţiei prin muncă, a relevat ac
centul sporit pe. care şcoala noastră 
îl pune în formarea aptitudinilor şi 
deprinderilor elevilor, prin practica 
în atelierele noi create sau în în
treprinderile sibiene. Aceste cunoş
tinţe vor fi întregite prin activitatea 
productivă ce va fi prestată timp de 
o lună după încheierea cursurilor. în 
continuare, vorbitorul a evidenţiat 
eforturile ce vor fi depuse de ca
drele didactice din şcoală pentru ri
dicarea nivelului ideologic al elevi
lor tn cadrul disclolineior de învă-

ţămînt, prin activităţile cultural- 
educative din şcoală, toate acestea 
vizînd formarea unor tineri cu pro
fil moral şi profesional armonios.

Din partea elevilor au rostit scurte 
alocuţiuni Elena Cernev, din clasa a 
JCII-a, Sorin Burnete, în numele noi
lor elevi din clasele a IX-a, ambele 
exprimînd satisfacţia, entuziasmul şi 
hotărîrea elevilor de a învăţa cu 
deosebită rîvnă în noul an şcolar. 
O semnificaţie aparte au avut-o în
demnul şi pilda proaspetei absol
vente a liceului, Georgeta Sofroniu, 
studentă la Facultatea de filozofie, 
în care cerea foştilor colegi mai ti
neri să culeagă cu dragoste şi pa
siune din inepuizabilul tezaur de 
cunoştinţe predate în şcoală.

Cuvîntul de salut din partea Co
mitetului municipal de partid Sibiu 
a fost rostit de tovarăşul Aurel 
Cristea, primarul municipiului, care 
a evocat importanţa îmbunătăţirii 
procesului de învăţămînt, noile sar- 
cini ce revin slujitorilor şcolii în 
anii aceştia de construcţie socialistă 
dinamică, de o uriaşă emulaţie inte
lectuală. Şi în municipiul Sibiu, a 
arătat vorbitorul, îmbunătăţirea ba
zei materiale a învăţămîntuluî a cu
noscut o continuă perfecţionare, prin 
creşterea numărului de clase, labo
ratoare, ateliere etc.

încheierea festivităţii a fost mar
cată de un scurt program artistic 
susţinut de elevii liceului

G. t ,

A, B, C . . .
Există momente cînd, pe nesim

ţite, redevenim ceea ce niciodată 
n-am înc'etat să fim puţini copii. , .  
Sínt clipe sublime, în care surîsul 
nostru nu mai are nimic studiat, 
nimic convenţional; e o bucurie 
sinceră, inocentă, caldă. Dar toate 
acestea se petrec undeva, atît de 
intim, îneît în momentul în care 
ne hotărîm să le transcriem, pe
niţa le refuză ca pe ceva impro
priu sensibilităţii mature. De ce? 
Pentru că, probabil, uităm prea 
adesea că cei mai mici dintre noi 
sínt şi ei cu adevărat OAMENI, 
chiar dacă viaţa lor mai este încă 
plină de păpuşi, de poveşti cu Feţi 
Frumoşi şi Ilene Cosinzene...

„Trăia odată, într-o ţară minu
nată . . dar ce să mai vorbim? 
Trăieşte azi în ţara noastră minu
nată un popor de copii care pă
şeşte în fiecare an pe băncile şco
lilor în uniforme curate, călcate, 
apretate, cu ghiozdane noi, eu 
buchete de flori Sn m în ă ... Căr
ţile îi aşteaptă pe bănci, frumos 
rînduite de învăţătoarea care a 
îmbrăcat cea mai frumoasă ro
chie . . .  Peste tot numai zîmbete şi 
flori, copii, flori şi zîmbete. . .  
Părinţii sfarmă între gene o la
crimă şi se întorc liniştiţi spre 
casă. Acasă mamele plîng în tihnă, 
cu dragoste, cu bucurie, cu spe
ranţă . . ,  E linişte acum acasă: co
pilul e plecat la datorie!

Prima oră începe ca o horă, 
învăţată demult, la grădiniţă, 
Tainele şcolii încă nu se destramă, 
cărţile rămîn închise. învăţătoa
rea vorbeşte emoţionată, dar copiii 
o privesc cu drag fără să ştie 
dacă trebuie s-o asculte sau să se 
uite afară. . .  O minunată poezie 
de Jaques P revért... „Unu şi cu 
unu fao doi, doi şi cu doi fac 
patru . . .  /  Dar patru şi cu patru 
cît vor fi făcînd?“ . . .  Dar încă 
nu e cazul. Deocamdată pasărea 
măiastră mai zboară încă în ju
rul ferestrei deschise, intră nestin
gherită înăuntru şi se aşează pe 
creştetele copiilor.

Vai, ce s-a întîmplat? Câne s-a 
înţepat cu peniţa? Iar fetiţa aceea 
blondă din ultima bancă de ce se 
îmbracă la cuier, cu ochii îa la
crimi?

Subiect grav, Ia Şcoala generală 
nr. 181

— Tu ce vrei să te faci?

(Continuare în pag. a Il-a) 
VIOREL CUCU
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A început noul an şcolar!
wm

în şcolile Mediaşului
Străzile municipiului Mediaş, curţile 

şcolilor erau animate de cei care, 
începînd de ieri, pătrund în tainele 
scrisului, cititului, în largul univers 
al formulelor şi calculelor, păşesc cu 
încredere pe drumul cunoaşterii, 
drum deschis larg de către partid, 
părintele iubit al generaţiei tinere.

Şcolile din Mediaş au devenit în 
acest an mai încăpătoare prin con
struirea de noi săli de clasă, labo
ratoare, internate.

La Liceul nr. I, tradiţionala des
chidere a anului şcolar a fost mar
cată de prezenţa tovarăşului Costică 
Porime prim-secretar al Comitetului 
municipal de partid. Din cuvîntul 
rostit de prof. Gheorghe Popescu, 
directorul şcolii, reţinem faptul că 
la sfîrşitul anului şcolar trecut şase 
clase din ciclul întîl au încheiat bi
lanţul fără corigenţi şi repetenţi, iar 
procentul de promovabilitate al în
tregii şcoli a crescut mult fată de 
anii precedenţi.

Aceste rezultate subliniază încă o 
dată înalta răspundere a corpului 
didactic de aici pentru a asigura 
elevilor însuşirea bazelor culturii, 
sădirea în conştiinţa lor a respectu
lui faţă de muncă, a dragostei faţă 
de patrie, devotamentul fată de 
cauza măreaţă a socialismului.

Cu acest prilej, tovarăşul Costică 
Porime a spus printre altele: .Anul 
şcolar 1971—1972 cheamă la activi
tate febrilă aproape 14 mii de elevi 
medieşeni, deosebit de receptivi la 
tot ce este nou. Conform indicaţiilor 
partidului fiecare elev va lua con

tact cu activitatea practică, fie în 
atelierele şcolare, fie direct în 
uzină*.

In continuare, vorbitorul a dat in
dicaţii preţioase în legătură cu 
munca ce se va desfăşura în noul 
an şcolar, pentru a nu avea rebu
turi de nici un fel, pentru ca la 
sfîrşitul perioadei de şcolarizare sa
tisfacţiile să fie multiple, atît cele 
ale elevilor cit şi cele ale educa
torilor.

Prima zi de şcoală a însemnat o 
sărbătoare cu semnificaţii majore şi 
pentru Grupul şcolar petrol. In acest 
an, aici au început cursurile elevii 
Liceului industrial. înfiinţat în acest 
an, el vine să confirme grija parti
dului şi statului pentru creşterea ca
drelor de specialitate.

Şcoala profesională .Vitrometan* 
şl-a deschis porţile primind în cele 
38 de clase un număr de peste 1 200 
elevi. Ei vor continua tradiţiile şco
lii, ale celor 1 300 de sticlari şi 750 
toxtilişti care au fost pregătiţi aici 
în anii precedenţi şi care lucrează 
în prezent în Industria municipiului.

Succese au fost înregistrate şi la 
Şcoala generală nr. 3, Astfel, în 
timpul vacanţei de vară a fost be
tonată curtea pe o suprafaţă de 1 000 
mp, cu sprijinul comitetului de pă
rinţi. S-a amenajat un teren de sport 
unde elevii au efectuat un număr de 
500 ore de muncă patriotică. In per
spectivă urmează să se execute o 
serie de lucrări ca: împrejmuirea 
curţii, amenajarea laboratoarelor de 
chimie, fizică şi biologie.

Moment solemn la festivitatea de 
deschidere a noului an şcolar la 

Liceul nr. 2 Sibiu

Certitudinile unui
nou încep...

Tălmaciul a cunoscut ieri, ca toate 
localităţile ţării, febra începutului de 
an şcolar. La Şcoala generală din lo
calitate, aproape 800 de elevi -au a- 
vut în mijlocul lor, la festivitatea de 
deschidere pe tovarăşii: Constantin 
Lotreanu, primarul comunei, loan 
Popa, preşedintele Consiliului jude
ţean al organizaţiei pionierilor Sibiu,

K l  C . . .
(Urmare din pag. I)

— Mă cheamă Dana Stăailă şi 
vreau să mă fac doctoriţă . . .

— P e , mine mă cheamă . . .  (a ui
tat) mă cheamă Sorinei, vreau să 
mă fae miliţian ca să-i învăţ pe 
oameni să respecte regulile de cir
culaţie“ . . .  Poate că Sorinei are 
dreptate; se pare că nu toţi oamenii 
din lume au învăţat regulile de . . .  
circulaţie.

Ieri am discutat cu mulţi „oameni 
mard“t cu „şoferul“ Fabritius Ber
nard, cu „inginerul“ Christian 
Botsch, cu „ofiţerul de marină“ 
Dan Opriş, cu Isolde Graef, o . . ,  
educatoare In toată accepţia tim
pului viitor . . .  Am stat de vorbă 
şi cu Ţăndărică — păpuşa pe care 
a adus-o învăţătoarea Augusta 
Prexl, în vederea discursului inau
gural . . .  Ha clasa I A, învăţătoa
rea Maria Bilegan a trăit emoţiile 
unui triplu eveniment: prima zi 
de şcoală, 20 de ani de activitate 
la catedră ş i . . .  ziua ei de naş
tere.

Mi-am dat îatîlnire cu micuţii de 
ieri, dar fără să le-o spun, peste 
douăzeci de ani. Un fel de întîl- 
nire simbolică cu viitorul, cu ti
neretul de peste două decenii al 
patriei noastre. M-am gîndit la 
toate cu grijă: la copii, la părinţi, 
la dascăli, la organizaţia de pio
nieri, la organizaţia de tineret, la 
comunişti, într-un cuvîat, la edu
catori. Şi oricit de grav, de serios, 
ar suna, între acest A, B, C . 
1971 şi momentul „întîlairii de 
peste ani un cuvint mi se pare a 
fi hotărîtor: RESPONSABILITATE

si Vasile Radu, şeful sectorului de 
învăţămînt al Comitetului judeţean 
Sibiu alP.C.R. Păşind dincolo de pra- 
gul şcolii elevii au trăit plăcuta sur
priză a descoperirii noutăţilor apă
rute în acest an în şcoală. Atelierele 
de croitorie, broderie, menaj şi pic
tură, sala de sport nou amenajată, 
terenul de baschet dat în funcţiune, 
terenul de handbal la care se lu
crează şi care va fi terminat în cu- 
r'înd (de remarcat că toate acestea 
s-au făcut prin muncă patriotică si 
cu sprijinul organelor locale) au a- 
vut darul să umple de bucurie ini
mile elevilor.

Un atelier de lăcătuşerie s-a ame
najat şi la internatul liceului din co
mună. De asemenea, la şcoala din 
satul Boiţa, s-a ridicat, pînă la aco
periş, o construcţie care va adăposti 
ateliere şcolare şi s-a amenajat o 
„Cameră a pionierului“.

Toate acestea oglindesc grija pe 
care o au organele de partid şi de 
stat pentru ca activitatea elevilor să 
se desfăşoare, de la an la an, în 
condiţii tot mai bune.

P. NICOLAU

Uniforme în sărbătoare
O nostalgie aromitoare îmbălsă

mează acum acest Început de toam
nă, care ne aminteşte cu o sca
denţă imperioasă de elanul studios 
al şcolii şi de angajarea lăuntrică 
spre perpetuă instruire. Căci şcoa
la nu este doar acea succesiune a 
claselor care se încheie la o vîrstă 
pentru care nu există cuvinte, ci 
este însăşi existenţa noastră îatr-un 
orizont al exigenţei şi al demnită
ţii umane.

In focarul ideii de şcoală se con
centrează marea noastră năzuinţă 
spre desăvîrşire. Dar cite gînduri 
nu se leagă de anii pe care fieca

re i-am trăit acolo Nu sîntem noi, 
incurabili elevi şi veşnio împrici
naţi cu vîrsta, cei care se grăbesc 
acum, fluturînd seninuri şi tăind 
în aer traiectorii de uniforme, spre 
şcoală? Iar dacă nu, cel puţin e- 
misarl ai gîndurilor noastre, pe ca
re fiecare elev le poartă ca o in
signă diafană pe uniformă.

15 septembrie, măr proaspăt în 
pomul vieţii, rod greu al civiliza
ţiei, fila ta stăruie vibrîndă în ca
lendarul de sărbătoare al inimilor 
noastre. Fie-ţi spre împlinire marea 
semnificaţie pe care o porţii

TITU POPESCU

0  îmbunătăţire a învăţă- 
m intului sibian: liceul cu 

predare in limba germană

0 noutate 
de ultim 
moment

Liceul „Octavian Goga“ — edi- 
Ş ficiu de cultură apărut în peisajul 

Sibiului cu un an în urmă — şi-a 
întimpinat sărbătoreşte elevii. 
Realizată într-o concepţie modernă 
ca înzestrare şi construcţie, această 
şcoală îşi afirmă, pe bună drep
tate, ambiţia de a-şi înscrie nu
mele alături de cele mai presti
gioase instituţii de profil din ju
deţ. Spaţiilor — săli de clasă, la
boratoare, ateliere etc. — utilate 
la nivelul ultimelor cerinţe, func
ţionale şi estetice, li se adaugă, 
acum, ca noutate de ultim mo
ment, un laborator fonetic desti
nat predării limbilor străine (fran- 

S ceză şi engleză). Subliniem acest 
; factor tehnic, prin care învăţămîn- 
■ tul sibian cîştigă în diversificarea 
5 metodelor de instruire — alături 
s de importantele măsuri privind 

educarea şi pregătirea pentru viaţă 
a tinerelor generaţii — fiind o 
nouă dovadă a grijii partidului 
faţă de om, faţă de realizarea lui 
ca personalitate umană multilate
ral dezvoltată.

In spiritul celor mai recente ho- 
tărîri privind progresul învăţă- 
mîntului din ţara noastră, Liceul 
„Octavian Goga“ răspunde prezent 
chiar din această primă zi de 
şcoală.

In cuvintele prof. Viorica Guşu, î 
încă pline de emoţia şi grijile 
deschiderii noului an şcolar, sesi
zăm largul interes, preocupările 
susţinute ce se acordă aici fuziunii 
activităţilor „de la clasă“ cu cele 
productive, din ateliere şi uzine. 
Pe această linie au fost perfectate _ 
contractele de patronare între li- ! 
ceu şi două întreprinderi indus- ! 
triale („Independenţa“ şi „Liberia- ; 
tea“ din Sibiu). Se află, pentru |  
început, Intr-un stadiu avansat do- |  
tarea atelierelor şcolare şi cele- |  
lalte amenajări necesare practicii |  
elevilor. j

Cele arătate aici sínt doar cî- ; 
teva repere ale unui complex de ■ 
măsuri menite să asigure procesu- « 
lui instructiv-educativ din Liceul Ş 
„Octavian Goga“ un conţinut aflat Ş 
în plină esenţializare, pătruns de Ş 
cole mai nobile gînduri de viitor. |

Liceul 2, ora 8. După ce şuvoaie 
de elevi In uniforme strălucind de 
curăţenie au trecut dincolo de poarta 
şcolii şl s-au aranjat în primul careu 
ai acestui an şcolar, aducînd cu ei 
bucuria amestecată cu emoţie, ne
răbdarea de a ajunge cit mal repede 
în dase, de a-şl cunoaşte noii pro
fesori sau colegi, de a pătrunde la
com mirajul cuprins intre coperţile 
noilor manuale, mirosind încă a cer
neală de tipar şi ascunzind taine ce 
vot trebui descifrate, după ce fan
fara şcolii a avut „primul cuvînt*, 
fiorul debutului de an şcolar a pus 
stăpîntre pe cei ce, începînd cu 
15 septembrie, au pornit pe drumul 
ascendent al cunoaşterii.

Festivitatea de început a noului 
an şcolar a avut loc la acest liceu 
în prezenţa tovarăşului Nicolae Găi
tan, prim-secretar al Comitetului ju
deţean Sibiu al U.T.C., membru al 
Biroului Comitetului judeţean de 
partid, şl a tovarăşului Shnion 
Schorslen, vicepreşedinte al Consi
liului popular judeţean.

în cuvîntul său, directoarea liceu
lui, Edda Gross, a arătat că din acest

an Liceul nr. 2 va cuprinde numai 
clase cu predare în limba germană, 
ceea ce este încă o elocventă do
vadă a justeţii politicii partidului în 
rezolvarea problemei naţionale în 
ţara noastră. Numărul elevilor liceu
lui a crescut la 900. In acest an 
şcolar vor funcţiona 25 de clase 
dintre care: 12 la cursuri liceale de 
zi, 4 clase seral, 3 clase a IX-a şl 
una a X-a şcoală generală — res
tul clase elementare de la clasele 
a V-a la a VIII-a.

Apoi, tovarăşul Simion Schorsten, 
mulţumind tinerilor elevi pentru 
munca patriotică depusă în timpul 
verii a arătat că în perioada ac
tuală în faţa tineretului patriei 
noastre stau sarcini deosebit de im
portante care vor trebui îndeplinite 
cu demnitate, în spiritul unui înalţ 
patriotism socialist.

Recitările şi cuvîntul elevilor au 
încheiat festivitatea. în sunetele 
fanfarei, elevii au pornit spre clase 
pentru prima întîlnire din acest an 
şcolar cu diriginţii şl manualele.

N. P.

Două şcoli noi în Hipodrom
Sínt doar cîţiva ani de cînd pri

mele buldozere şi-au făcut apariţia 
în Hipodrom şi cartierul acesta este 
astăzi unui din cele mai frumoase 
din municipiul Sibiu. Cele două 
şcoli noi (Şcoala generală nr. 21 a 
intrat in funcţiune doar cu cîţiva 
ani în urmă), întregesc peisajul ur
banistic, îl înfrumuseţează. Sîntem 
prezenţi la Şcoala nr. 21 in dimi
neaţa zilei de 15 septembrie, prima 
zi de şcoală. Ora 7,30. Rînduri, rîn- 
duri de copii se îndreaptă spre 
şcoală aducînd cu ei aerul proaspăt 
al munţilor, multă poftă de învăţă
tură şi, în mîini, buchete cu fiori, 
Profesoara Maria Bozdoc, directoarea 
şcolii, ne împărtăşeşte cîteva din 
bucuriile acestui nou an. „Avem 
condiţii de muncă excelente. Din 
această toamnă ne intră în funcţiune 
laboratoarele de fizică, chimie şi 
biologie, foarte bine dotate. Avem 
un atelier de lăcătuşerie reamenajat

şl bine utilat şi sîntem în curs de 
reamenajare a unei săli de gospo
dărie, sală în care a fost anul tre
cut atelierul de tîmplărie".

Aceleaşi gînduri şi la şcoala cea 
nouă (nr. 19). Deşi abia în 14 sep
tembrie după-amiază s-a făcut recep
ţia preliminară a acestui nou local 
de şcoală, copiii, mulţi dintre ei îm
preună cu părinţii, au fost întîmpl- 
naţi de cadrele didactice cu căldură 
şi multă bucurie. Era firesc. Noua 
şcoală le oferă cu totul alte condiţii 
de muncă, faţă de vechiul local al 
şcolii nr. 19. Stăm de vorbă cu în
văţătoarea Cornelia Horn. „Sínt şi 
bucuroasă şi tristă. Mă bucur de 
condiţiile excelente din noua şcoală 
şi sínt tristă pentru că, la primă
vară, mă voi despărfi de copii. Ies 
la pensie. Acum abia aştept să intru 
la clasă..*."

ALEXANDRU GRAD

D im in ea ţa  fe stiv a  
la  C isnăd ie

T. SUCIU Ş

Dimineaţă festivă la Liceul teore
tic din Cisnădie. în prezenta tova
răşului Vasile Hanzu, primarul ora
şului, care a vorbit pentru început 
elevilor şi corpului didactic despre 
sarcinile ce revin tineretului, a avut 
loc deschiderea noului an şcolar la 
această instituţie de învătămînt. 
Noutăţile sínt demne de remarcat 
in viaţa acestui liceu. In anul care 
a început vor funcţiona aici noi 
ateliere-şcoală (croitorie şi ţesătorie) 
în care îşi vor desfăşura activitatea 
elevi ce vor duce mai departe pres

tigiul Cişnădiei, acela de „capitală a 
covoarelor româneşti".

La fel, la şcolile generale 1, 2 şl 
3 precum şi Ia Şcoala din Cisnă- 
dioara au luat flintă astfel de ate
liere. La Şcoala generală nr. 3, de 
exemplu, a luat fiinţă un nou labo
rator de biologie.

Numărul celor ce păşesc pentru 
prima oară pragul şcolii este de 
asemenea însemnat. In cadrul oraşu
lui şi în Cisnădioara peste 200 de 
copii au început activitatea şcolară 
în clasa 1.

az/ a a a azt a a a azi a a a

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: Soarele răsare la 5 h şi 54 m 
şi apune la 18 h şi 25 m. Vreme fru
moasă şi relativ călduroasă cu cerul 
variabil. Vîntul va sufla slab din sec
torul vestic. Temperaturile minime 
vor fi cuprinse între 8 şi 10 grade 
iar cele maxime vor oscila între 21 
şi 23 grade.

REA: Gaudeamus igitur (orele 10,00| 
10,00; 18,00; 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Un surîsîn 
plină vară (orele 11,00; IR,00; 18,00;
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Anotimpuri (orele 
10,00; 16,00; 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Haiducii iui Şaptecai (orele 18,00 şi 
20,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Articolul 420, se

riile I şi II (orele 9,00; 12,30; 16,30;
20,00); ARTA: Floarea soarelui (orele 
9,30; H,45; 14,00; 16,15; 18,30; 20,45); 
TINERETULUI: Treci pragul (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Sunetul 
muzicii seriile I şi II (orele 
10,00; 16,00; 20,00); TINERETULUI:
Un italian în America (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNI- Cadru din filmul sovietic TRECI PRAGUL

COPŞA MICA: POPULAR: Mitaal
Viteazul, seriile I şi II (ora 16,00).

OCNA SIBIULUI: Mexic '70 (orele
18.00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Atenfiune, părinţi !
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST:
Ancheta (orele 18,30 şi 20,30).

TELEVIZIUNE
17.30 Deschiderea emisiunii — E- 

misiune în limba maghiară.
18.30 La volan — emisiune pentru 

conducătorii auto.
13,50 Timp şi anotimp în agricul

tură.
19,10 Pentru sănătatea dv. Diabe

tul.
19.20 1 001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20.15 Melodii şi jocuri populare din 

judeţul Botoşani.
20.30 Pagini de umor.
21.15 Interpretul săptăminii — Lui

gi lonescu.
21,35 Cadran internaţional.
22.20 Recitalul balerinei Ileana 

Iliescu.
22,45 Telejurnalul de noapte,

Întreprinderea de industrializare 
a laptelui Sibiu

ANGAJEAZĂ:
— ŞEF SERVICIU DESFACERE
— CONTABIL REVIZOR
— PRIMITORI-DISTRIBUITORI.

Condiţii de studii şi stagiu prevăzute de H.C.M. 
914/1968.
Informaţii la Î.I.L. Sibiu, str. 11 Iunie nr. 69, com
partimentul personal.

I.C.S. Produse industriale Mediaş
Piaţa Republicii nr. 7,

l i  ANGAJEAZĂ:
— vitrineri-decoratori
—  şefi unităţi,
cu respectarea condiţiilor de stagiu şî studii. <;

ij Informaţii la biroul personal, telefon 22 54.
51

întreprinderea viei şi vinului
angajează urgent:

—  REVIZOR TEHNIC.

Uzina „Balanţa“ Sibiu
angajează de urgenţă:

M UNCITORI NECALIFICAŢI pentru calificare 
în meseria de VOPSITOR INDUSTRIAL prin 
CURSURI DE CALIFICARE DE 6 LUNI.

Condiţii:
— absolvenţi ai şcolii generale de 8 ani
— să aibe stagiul militar satisfăcut, pînă la vîrsta 

de 35 ani.
Cei interesaţi se vor prezenta Ia biroul personal al 
uzinei, între orele 10,30— 13.

* 1 (U zin a  m etalurgică de m e t a le |
I n e fero a se  Copşa Mică |

angajeaza urgent: |
— ŞEF SERVICIU INVESTIŢII.

Condiţii de angajare: inginer în specialitate sau spe- |  
cialităţi înrudite cu un stagiu în specialitate de 9 ani. |
Informaţii suplimentare la sediul unităţii din Copşa \
Mică, serviciul normare-salarizare sau telefon 32, ^
interior 1 14. |Í  vr >

întreprinderea de 
locuinţe şi localuri Sibiu

Piaţa Unirii nr. 4,

ANGAJEAZĂ:

—  5 tehnicieni constructori pentru funcţia diriginţi 
şantier

— 3 tehnicieni instalaţii tehnico-sanitare pentru 
funcţia diriginţi şantier

—  2 tehnicieni instalaţii electrice pentru Funcţia di
riginţi şantier

—  3 tehnicieni proiectanţi
— 4 lăcătuşi confecţii metalice
— 2 şoferi
— 5 zidari
— 3. .tinichigii
— 10 muncitori necalificaţi —  bărbaţi şi femei
— 5 muncitori pentru calificare la locul de muncă, 

în meseria de zidar.

Pentru nefamilişti putem asigura cazarea.
Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.

— 6 ucenici pentru meseria de zidar, cu şcolarizare 
prin şcoala profesională de ucenici, curs de zi, 
durata 3 ani, bursa 500 lei.

M I C A  P  V R C 1  E
Vind casă mare, liberă, in Mediaş, 

str. Gheorghe Gheorghiu-Dej 9, tele
fon 15 72.

Vind două tractoare, dărac lină, 
motor tăiat lemne. Sadu, str. Grueţii 
115.

Vind casă liberă, curte, grădină. 
Sibiu, str. Căr|midăriei nr. 35.

Vind 4 firide cavou cimitir (poarta

2). Informaţii Sibiu, Democraţiei 32. ’

Pierdut buletin Identitate, permis 
de conducere auto pe numele Bujor 
Nicolae. Adresaţi Sibiu, str. Ecate- 
rina Varga 73. Recompensă.

Pierdut, 13 septembrie, umbrelă 
pliantă la magazinul „Select". Adre
saţi str. Constituţiei 3, telefon 7 13 25. 
Recompensă.
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Măsurile de îmbunătăţire a muncii politico-ideologice 
şi cultural-educative in dezbaterea plenarei 

Comitetului municipal de partid Mediaş
(Urmare din pag. I)

şi normal, este firesc ca In ac
tivitatea bibliotecii şi Casei de cul
tură municipale să existe unele la
cune şi în continuare. A existat însă 
şi un alt neajuns. Se ştie că In ora
şul nostru sínt două case de cul
tură, ale căror programe se interfe
rează. In aceste condiţii fiecare lăsa 
ca activitatea culturai-educativă să 
fie dusă de cealaltă. Greutăţi întîm- 
pinăra şi din cauza unor conducători 
de întreprinderi şi instituţii, care de 
nenumărate ori au oprit pe unii ac
tivişti culturali să participe la ma
nifestările organizate de Casa de 
cultură. Din această cauză, la ora 
actuală, oraşul nostru nu mai are 
decit un singur cor, acela al lnvăţă- 
mintului, restul fiind In stare de in
activitate“.

în cuvlntul său Roman Herciu, se
cretar al Consiliului municipal al
sindicatelor a spus:

„In urma dezbaterilor în plenarele 
comitetelor şi ale organizaţiilor de 
partid cu privire la munca politică 
educativă, Consiliul municipal, comi
tetele sindicatelor, clubul „I. L. Cara
giale', Casa de cultură a sindicatelor 
au trecut la' o analiză atentă a ac
tivităţii lor, adoptînd planuri proprii 
de măsuri în spiritul celor stabilite 
de organizaţiile de partid, acţionînd

pentru îmbunătăţirea muncii politice 
şi educative de masă.

Raportlnd activitatea de pînă acum 
la cerinţa de a ridica nivelul întregii 
activităţi politice, ideologice şi de 
educaţie continuă a maselor, trebuie 
să spunem că în activitatea Consi
liului municipal, a comitetelor sindi
catelor, a conducerii clubului „1. L. 
Caragiale* şl a Casei de cultură a 
sindicatelor nu a existat întotdeau
na suficientă preocupare pentru or
ganizarea unei munci politice educa
tive de conţinut, confundîndu-se u- 
neori rolul activităţii politico-educa
tive cu munca artistică.

Deşi la unele sindicate există ba
ză materială şi tradiţie în munca cul
turală artistică — aşa cum este la 
Fabrica de geamuri, „Automecani- 
ca", Spitalul unificat, unităţile comer
ciale, clubul »I. L. Caragiale* şi Şan
tierul de construcţii — ca urmare a 
lipsei de preocupare pentru cultiva
rea şi promovarea responsabilităţii 
politice a activului cultural, in atrage
rea lui la organizarea activităţilor nu 
se poate vorbi de o activitate cultu- 
ral-artistică. Aceasta şi ca o conse
cinţă a selecţionării şi promovării în 
munca culturală a unor oameni fără 
nivel politic şi cultural corespunză
tor. Datorită unor asemenea deficien
ţe, un număr important de formaţii 
s-au dizolvat“.

Educarea tinerei generaţii —  ţel major 
al educaţiei comuniste

Una din cele mai stringente pro
bleme care a polarizat atenţia nume
roşilor vorbitori a fost aceea a sta
bilirii celor mai adecvate modalităţi 
de dezvoltare a conştiinţei socialis
te, de cultivare a unei atitudini îna
intate fată de muncă şi îndeplinirea 
obligaţiilor sociale.

Evidenţiind inestimabila valoare 
teoretică şi practică a ansamblului 
de măsuri de perfecţionare a activi
tăţii politico-ideologice adoptat de 
Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R., 
din iniţiativa tovarăşului Nicolae 
Ceansescu, tovarăşa Doina Boilă, di
rectoare Ia Liceul nr. 2, a spus: „In 
cuvintul meu voi căuta să mă refer 
mai mult la formarea şi dezvoltarea 
tîăsăturilor înaintate ale tinerei gene
raţii. schimbul nostru de miine. Li
ceul nostru a obţinut, unele rezultate, 
aş zice bune şi chiar foarte bune în 
procesul instructiv-educativ. Această 
afirmaţie de apreciere se bazează pe 
faptul că în vara acestui an aproape 
30 de absolvenţi de-ai noştri au reu
şit la diferite examene de admitere 
în facultăţi, ceea ce este un lucru 
deosebit de îmbucurător. Aria rezul
tatelor bune are însă un perimetru 
mult mai vast. Nu voi Insista asupra 
lor cj mă voi referi Ia unele carenţe 
ce mai dăinuie în activitatea noas
tră de educatori ai tinerei generaţii. 
Dacă pe linia procesului instructiv 
am obţinut rezultate de prestigiu, nu 
acelaşi lucru l-am putea spune des
pre latura educativă. Uneori separa
rea vădită a celor două laturi ne-a 
creat dereglări în ansamblul de in
strucţie şi educaţie a elevilor. Ca 
urmare, elevii noştri au fost lipsiţi 
uneori de sfatul şi îndrumarea edu

catorilor lor. Tocmai de aceea asis
tăm azi la un aflux al unor tineri 
spre cafenele in loc să-i vezi in bi
blioteci sau lăcaşuri de cultură. Fără 
îndoială că o mare vină o purtăm noi 
educatorii. Aşa cum ni i-am crescut 
aşa îi avem. Consider că situaţia nu 
mai poate dăinui. Cu sprijinul or
ganelor competente ne-ara gîndit să 
înfiinţăm cercuri ştiinţifice, pe pro
fil, pentru pregătirea sistematică a 
elevilor pentru viaţă, pentru facultăţi, 
pentru producţie. Este necesar să fim 
sprijiniţi mai mult de întreprinderile 
locale — cu scule şi diverse maşini- 
unelte — pentru completarea labo
ratoarelor existente, a atelierelor li
ceului. Numai aşa consider că vom 
putea contribui la apropierea elevilor 
de muncă, le vom putea dezvolta pa
siunea pentru muncă, vom putea dez
rădăcina ta unii acele apucături-mic- 
burgheze, influenţe străine educaţiei 
noastre comuniste".

Nicolae Şandru, prim-secretar ai 
Comitetului municipal Mediaş al
U.T.C., spunea, printre altele: „Sarci
nile şi răspunderile trasate de con
ducerea partidului organizaţiei noas
tre revoluţionare la cel de-al IX-lea 
Congres al U.T.C. dobîndesc acum 
noi dimensiuni. Analizele făcute In 
organizaţiile noastre U.Ţ.C. privind 
îmbunătăţirea muncii politico-ideolo
gice şi cultural-educative au scos în 
evidentă faptul că tineretul medieşan 
se bucură de apreciere pozitivă din 
partea organelor de partid şi de stat 
pentru contribuţia pe care a adus-o 
la realizarea sarcinilor economice, în 
munca patriotică, datorită profilului 
politic şi moral sănătos.

In contrast însă cu situaţia genera
lă, cu atmosfera bună de muncă şi

La C. A. P- Scoreiu

INUL — o cultură 
deosebit 
de rentabilă

O parte din terenurile noastre sínt 
reci, sărace în elemente nutritive, 
ceea ce creează greutăţi în obţinerea 
unor producţii agricole bune. In o- 
ceste condiţii noi ne-am orientat spre 
introducerea în cultură şi extinde
rea unor plante mai puţin pretenţioa
se faţă de condiţiile pedoclimatice si 
care să valorifice cu maximum de 
randament fertilitatea existentă. Pen
tru unitatea noastră în acest an cul
tura inului s-a dovedit a fi deose
bit de rentabilă.

Bineînţeles, datorită faptului că po- 
rumbul pentru boabe, griul şi carto
fii de toamnă au avut destinate te
renurile cele mai bune, pentru in au 
rămas soluri mai slab productive. Am 
aplicat agrotehnica însă cu mai mul
tă corectitudine ca în alţi ani. Ast
fel, întreaga suprafaţă de teren des
tinată culturii, de 100 ha, a fost ara
tă din toamnă. In primăvară, imediat 
ce terenul s-a zvîntat, s-au aplicat 
îngrăşămintele chimice — in doze de 
300 kg superfosfat şi 100 kg azotat 
de amoniu la fiecare hectar,^ după 
care s-au executat 2—3 discuiri pu
ternice.

Semănatul s-a efectuat la sfîrşitul 
lunii martie cu maşina S.U.-29, acor- 
dindu-se o normă de 180 kg sămînţă 
la hectar. Imediat după semănat s-a 
executat tăvălugitul pe Întreaga su
prafaţă, astfel îneît s-au creat cele 
mai bune condiţii pentru germinarea 
seminţelor. După ce plantele de cul
tură au răsărit s-a mai aplicat o doză 
de 100 kg azotat de amoniu la fie
care hectar.

S-a urmărit în permanentă preve
nirea şi combaterea purecilor inului, 
în caTe scop au fost executate două 
tratamente ca insectefungicide. i â .

Cu această ultimă lucrare, cultura 
inului .ne-a lăsat în pace“ pînă tir* 
ziu. in august, cind am început re
coltarea. Faţă de indicatorul plani
ficat, de 2 300 kg tulpini de in la hec
tar, noi am obţinut 2 500 kg.

Nu este o producţie-record: In con
diţii de agrotehnică mai bună pro
ducţia medie putea fi cu cel puţin 
4—500 kg mai mare. Dar noi am a- 
cordat o atenţie deosebită recoltării 
— care s-a executat manual — apli- 
cîndu-se acordul global — şi sortării 
producţiei. Datorită respectării cu 
stricteţe a indicaţiilor primite din 
partea beneficiarului — Topitoria de 
in de la Cîrta — o pondere însem
nată a producţiei de în obţinută de 
noi a constituit material de clasa I. 
Aşa se explică faptul că, faţă de ve
nitul planificat, de 184000 lei, de la 
cultura inului unitatea noastră a în
casat 520 000 Iei. Menţionez că în 
această sumă intră şi contravaloarea 
transportului producţiei din teren la 
topitorie, lucrare efectuată de noi cu 
mijloacele proprii.

Am făcut un mic calcul economic. 
Unitatea noastră a cheltuit aproxima
tiv 2 500 lei pentru fiecare hectar 
cultivat cu in, obtinînd în schimb 
un venit de cca 3 400 Iei Ia hectar. 

. Aceasta înseamnă cca 900 lei venit 
net obţinut Ia fiecare hectar cultivat 
cu in în 1971.

Iată deci un motiv temeinic să 
considerăm cultura inului ca fiind 
deosebit de rentabilă, ceea ce ne de
termină ca în anul viitor să luăm 
măsuri tehnicó-organízatorice pentru 
ca producţia de in să fie şi mai bună.

AUREL GAVMLÄ 
»reşedinţele <3,AP. Scoreiu

comportare, în municipiul nostru mal 
avem unele fenomene negative în 
ce priveşte educarea tineretului. Prin
tre acestea amintesc lipsa de res
ponsabilitate pentru Îndeplinirea o- 
bligaţiilor profesionale, tendinţa de 
automultumire, de strecurare în lo
curi călduţe, comportare necorespun
zătoare Ia locul de muncă, In familie, 
societate, unele fenomene de parazi
tism social, de desconsiderare a mun
cii. Acestea ca urmare a desfăşură
rii unei munci politico-ideologice ne
corespunzătoare în legătură cu dez
voltarea la tineri a conştiinţei înal
telor răspunderi pentru îndeplinirea 
sarcinilor profesionale şi sociale.

Munca educativă desfăşurată de 
către organizaţiile noastre de tine-

Spiritul militant, 
expresie a înaltei

Luînd cuvîntul în Încheierea dez
baterilor, tovarăşul Vasile Bărbuleţ,
secretar al Comitetului judeţean Si
biu al P.C.R., a spus: „Partidul Co
munist Român îşi realizează rolul 
conducător în societatea noastră prin 
Ideologia şi politica sa creatoare,
marxist-leninistă, prin vasta activi
tate organizatorică desfăşurată de or
ganele şi organizaţiile de partid. El 
îşi realizează rolul conducător prin 
munca susţinută de ridicare a con
ştiinţei maselor, prin poziţia înain
tată şi exemplul personal al comu
niştilor în opera de edificare a so
cietăţii socialiste. O mare însemnăta
te are în acest sens programul de e- 
ducare politico-ideologică a membri
lor de partid, a tuturor oamenilor 
muncii, propus de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi adoptat de Comitetul 
Executiv al C.C. al P.C.R.

Dezbaterile care au avut loc in 
judeţul Sibiu, în municipiul Mediaş, 
ca de altfel In întregul nostru partid, 
numeroasele scrisori şi telegrame a- 
dresate C.C., tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, personal, luările de pozi
ţie în adunări, plenare, presă, evi
denţiază pregnant adeziunea între
gului popor ia măsurile propuse de 
secretarul general al partidului — e- 
videntiază uriaşa însemnătate pe ca
re’' o are aplicarea acestora fn viaţa 
naţiunii noastre pentru formarea o- 
mului nou, membru demn al socie
tăţii socialiste“.

Apreciind ca pozitivă activitatea 
depusă de organizaţia municipală de 
partid Mediaş în formarea şi dezvol
tarea trăsăturilor înaintate ale omu-

ret nn s-a ridicat ia nivelul sarcini
lor. Aşa se explică unele cazuri de 
manifestări antisociale, Infracţiunile 
care au fost judecate.

De educaţia tinerei generaţii răs
pund toti comuniştii şi deci organi
zaţiile U.T.C. trebuie sprijinite in or
ganizarea unor acţiuni cu caracter 
educativ. Dacă Ia unele comitete de 
partid şl conduceri de întreprinderi 
de Ia .Emailul roşu", „8 Mai", „Tîr- 
nava“, .Vitrometan“, Grupul şcolar 
petrol acest lucru este înţeles, nu a- 
celeaşi cuvinte se pot adresa celor 
de la Uzina mecanică gaz metan, 
„Automecanica“, Fabrica de şuruburi, 
Şantierul de construcţii, O.L.F., un
de multe probleme ale tineretului nu 
sínt rezolvate“.

combativitatea — 
conştiinţe partinice
Iui nou, vorbitorul a spus: „ ...fa tă  
de rezultatele bune obţinute in mu
nicipiul Mediaş se impune ca o ne
cesitate stringentă lichidarea unor 
neajunsuri ce mai dăinuie încă în 
activitatea organelor şi organizaţiilor 
de partid. Este necesar să fie lichi
date formalismul în îndeplinirea sar
cinilor, manifestările de automultu
mire, atitudinea înapoiată fată de 
muncă şi avutul obştesc, lipsa de 
pasiune în muncă, atitudinea de in
diferenţă fată de unele fenomene 
străine socialismului. De asemenea, 
trebuie să se acorde mai multă aten
ţie calităţii celor care sínt primiţi în 
rindurile partidului, cunoaşterea de 
către comunişti, de către toţi oamenii 
muncii a programului partidului, a 
Constituţiei tării, a tuturor legilor 
statului“.

In cuvîntul său, vorbitorul s-a o- 
prit apoi asupra metodelor ş! forme
lor de educare comunistă a tinerei 
generaţii — sarcină de mare actua
litate a organizaţiilor de partid, 
U.T.C. şi pionieri, despre îmbunătă
ţirea stilului de muncă al organului 
municipal de partid, despre contro
lul îndeplinirii hotărîrilor si despre 
alte sarcini.

Exigenţa cu care s-au dezbătut do
cumentele de partid, apărute recent, 
spiritul de combativitate şi intran
sigentă faţă de lipsuri, de care au 
dat dovadă comuniştii, sînt o garan
ţie că organizaţia municipală de 
partid Mediaş îşi va consacra toate 
forţele transpunerii în viată a tutu
ror sarcinilor ce-i revin din amplul 
program adoptat de Congresul al 
X-lea al partidului.

(Urmare din pag. I)

se poate aprecia, consider eu, ca 
pozitivă activitatea noastră şi din a- 
cest punct de vedere.

Anul viitor vom exporta bunuri de 
consum din masă plastică (flori, sti
louri, pixuri), jucării. Deoarece şi la 
sortimentele de accesorii (ace de 
tricotat, ţevi, tuburi textile, accesorii 
metalice şi chiar suveici) am ajuns 
la un nivel calitativ bun, ne-am pro
pus ca o dată cu anul viitor să în
cepem livrarea lor la export. In a- 
cest sens s-au început tratativele cu 
beneficiarii externi. Urmărim, în par
te am şi perfectat. încheierea de con
tracte pe lungă durată.

— Ce măsuri organizatorice aţi 
preconizat pentru ca activitatea 
de viitor să capete un plus de 
eficienţă?

— Una din problemele de bază ce 
stau în atenţia noastră este adîncirea 
specializării unităţilor. încă de pe a- 
cum ne preocupăm să creăm condi
ţiile transferării producţiei de ace 
pentru maşinile de cusut de la Fa
brica de ace de tricotat Bucureşti la 
„Flaro“ Sibiu. De la „Flaro“ vor fi 
transferate producţia de rame de iţe 
la „Ambalajul metalic“ Timişoara şi 
o serie de bunuri de larg consum 
metalice la „11 Iunie“ Galaţi. Cu al
te cuvinte la „Flaro“ se va dezvolta 
mai mult producţia de accesorii me
talice.

In felul acesta vom crea condiţiile 
unei adînciri tehnice şi tehnologice 
a producţiei.

— La aceasta, desigur, va con
tribui şi acţiunea de autoutilare, do
meniu în care s-au obţinut rezultate 
bune şi pînă acum.

— Intr-adevăr avem unele reali
zări deosebit de frumoase pe linie de 
autoutilare, mai ales la F.A.T. Bucu
reşti şi „Flaro“ Sibiu. In continuare 
ne-am propus extinderea acţiunii, mai 
ales că noi ne folosim de utilaje spe
ciale, utilaje ce trebuie realizate în 
cadrul grupului.

La F.A.T. Bucureşti, de exemplu, va 
începe o etapă de dezvoltare deose
bit de importantă. Majoritatea utila
jelor se vor construi la această fa
brică.

Ţinînd cont de realizările de plnă 
acum se va extinde colaborarea în
tre atelierele de autoutilare din în
treprinderile grupului.

Bineînţeles, aria preocupărilor co
lectivului nostru este mult mai mare. 
Nu am scăpat din vedere nici pre
gătirea cadrelor. Se vor organiza 
cursuri de calilicare şi ridicare a ca
lificării ia „11 Iunie", „Ambalajul me
talic“. La „Haro“ s-au încheiât recent 
e serie de cursuri de calificare. Este

VIITOR
}n curs de elaborare un plan privind 
reciclarea cadrelor la nivel de grup, 
pe categorii de pregătire.

De asemenea, ne preocupăm pen
tru găsirea celor mai eficiente mă
suri privind extinderea schimbului 
III, deoarece, aş putea spune, schim
bul II este generalizat. Anul viitor, 
de exemplu, Ia „Flaro“ coeficientul 
de schimburi va fi cél puţin 2,4.

In curînd vom avea cristalizate 
toate contractele economice privind 
producţia anului viitor. De aceea, in 
funcţie de acestea, de rezervele e- 
Kistente privind capacităţile de pro
ducţie, ţinlnd cont de numeroasele 
propuneri făcute In adunările gene
rale ale salariaţilor vom analiza şi 
posibilităţile de îmbunătăţire a indi
catorilor economici şi financiari, în 
aşa fel îneît să satisfacem în între
gime cerinţele de accesorii ale in
dustriei uşoare.

Instituirea sistemului unitar de 
pensionare a ţăranilor cooperatori re
prezintă una din înfăptuirile impor
tante ale partidului şi statului nos
tru în domeniul ridicării nivelului de 
trai al populaţiei săteşti.

Documentele Plenarei C.C. al P.C.R. 
din decembrie 1969, Expunerea tova
răşului Nicolae Ceauşescu la şedinţa 
de lucru de Ia C.C. al P.C.R. din 
noiembrie 1970 cu privire la majora
rea pensiilor membrilor cooperative
lor agricole de producţie, precum şi 
măsurile luate pentru acordarea gra
tuită a întreţinerii, medicamentelor şi 
materialelor sanitare pe timpul in
ternării în spital, tratament în sta
ţiunile balneoclimaterice, acordarea de 
ajutoare pentru incapacitate tempo
rară de muncă şi concediu plătit pen
tru sarcină şi lehuzie au fost primite 
cu mult interes şi satisfacţie de că
tre întreaga ţărănime cooperatistă. 
Aceste măsuri se îiţscriu în coordo
natele stabilite de Congresul al X-lea 
al P.C.R., creînd, totodată, un cadru 
optim pentru sporirea producţiei agri
cole, pentru întărirea economică a 
unităţilor agricole, pentru sporirea 
veniturilor membrilor acestora.

După cum este cunoscut, toate a- 
ceste măsuri au fost aplicate în viaţă, 
fiecare cooperator simţind o îmbună
tăţire substanţială a creşterii nivelu
lui de trai.

De asemenea, prin prevederile Sta
tutului Casei de pensii şi ale regu
lamentului său de aplicare, ţăranii 
cooperatori pensionari se pot bucura 
în continuare de anumite avantaje, 
care pot să ducă ia o îmbunătăţire 
substanţială a cuantumului de pen
sie. Tocmai ia ac-sastă direcţie as

P e n tru  un sp o r  c a l i ta t iv  
e f i c i e n t  in  e d u c a r e a  

t i n e r e t u l u i
După cura consemnam ieri, în ple

nara lărgită cu activul, Comitetul mu
nicipal al Uniunii Tineretului Comu
nist a analizat şi dezbătut preocupa
rea şi activitatea organizaţiei munici
pale a U.T.C., în lumina prevederi
lor programului adoptat de Comite
tul Executiv al C.C. al P.C.R., la pro
punerea tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
In vederea îmbunătăţirii muncii de 
educare comunistă a membrilor de 
partid, a întregului popor.

Materialul prezentat în plenară a 
relevat realizările şi succesele obţinu
te în activitatea economică, politico- 
ideologică şi culturai-educativă, contri
buţia importantă a tinerilor, a celor 
peste 26 000 utecişti din Sibiu la tra
ducerea în viaţă a ansamblului de 
măsuri stabilite de Congresul al X-lea 
al Partidului Comunist Român. S-a e- 
videnţiat realitatea că tineretul siblan 
format într-u* climat politico-ideo
logic, educativ, marcat de combativi
tate, de intransigentă faţă de abateri
le de la normele eticii socialiste, de 
spirit militant, ofensiv faţă de men
talităţile învechite, îşi circumscrie 
munca de zi cu zi, preocupările şl as
piraţiile pe coordonatele activităţii 
eonstructiv-productive.

Oprindu-se asupra formelor, moda
lităţilor şi sistemului de activităţi 
prin care organizaţiile de tineret • dau 
viaţă ideilor, principiilor şl valorilor 
politico-educative, informarea prezen
tată a evidenţiat standardul ridicat al 
responsabilităţii şi conştiinciozităţii cu 
care organizaţiile de tineret de la „Ba
lanţa“, „Independenţa“, U. P. A. S., 
„Steaua roşie“, „Libertatea“, „Flaro“, 
liceele teoretice „Gh. Lazăr“ şi „Octa- 
vian Goga“, şcolile profesionale „Inde
pendenţa“ şi M.I.U. răspund sarcini
lor pe care le ridică şcoala, producţia, 
viaţa socială.

Cunoaşterea împlinirilor realizate de 
poporul nostru sub conducerea parti
dului prin forme diverse: concursuri 
„Cine ştie cîştigă“, întîlniri cu con
ducători ai procesului de producţie, 
vizite şi schimburi de experienţă între 
întreprinderi, pregătirea politico-ideo- 
logică a tinerilor prin cercurile de 
dezbateri, Informările politice, lnvăţă- 
mîntul politic, „Politcjub“, promova
rea în rindurile tineretului a unei 
concepţii înaintate despre lume şi 
viaţă, educarea patriotică a tinerei 
generaţii, educarea în şl pentru mun
că a tuturor tinerilor, dezvoltarea şi 
cultivarea unei conştiinţe şi atitudini 
noi faţă de producătorii bunurilor 
materiale au constituit obiective im
portante ce au stat în atenţia Comi
tetului municipal al U.T.C. şi care în 
bună parte — aşa -după cum se subli

nia în referat — au fost bine coordo
nate, şi-au atins ţelul. Discuţiile par
ticipanţilor au constituit ample şi vii 
dezbateri privind deficienţele, lipsu
rile şi greutăţile care încă mai per
sistă în munca dusă cu tinerii. împăr
tăşind din experienţa organizaţiei al 
cărei secretar este, Mihai Frank de 
la uzina „Balanţa“ remarca, In cuvln
tul său, necesitatea măririi exigenţei 
organizaţiilor de bază faţă de mani
festările şi încălcările de la discipli
na de producţie, fată de acei tineri 
care, în căutarea unui loc „călduţ“, 
împiedică desfăşurarea în bune con
diţii a procesului muncii. „Nouă, ce
lor care sfevtem chemaţi să-i îndru
măm şl ajutăm pe tineri — sublinia

Pe marginea lucră
rilor plenarei lărgite 

a Comitetului 
municipal Sibiu 

al U. T. C

vorbitorul — ne revine în permanen
ţă sarcina de a căuta noi forme şl 
mijloace prin care să-i atragem pa 
tineri mal mult la viaţa de organiza
ţie, la problemele pe care le ridică ea. 
Trebuie să acţionăm în spiritul carac
terului profund revoluţionar al orga
nizaţiei noastre. Ca membru al Comi
tetului municipal al U.T.C. trebuie să 
remarc că, în multe cazuri, stilul de 
muncă al unor comitete şi birouri s-a 
dovedit depăşit, inadecvat. Mă refer 
la lipsurile privind desfăşurarea adu
nărilor generale, la faptul că unii se
cretari sint prea puţin preocupaţi să 
pună în centrul discuţiilor activita
tea tinerilor, atitudinea lor faţă de 
muncă şi sarcinile încredinţate, res
ponsabilitatea şi conştiinciozitatea lor 
la locul de muncă“.

t/a o serie de alte probleme de a 
importanţă majoră pentru educarea 
eoinunist-patriotică a tinerei genera
ţii s-au referit In cuvîntul lor 
Z. Scbiopotă, D. Meindt, I. Popa, A. 
Cristian, contribuind prin propunerile 
făcute la îmbunătăţirea planului de 
măsuri supus dezbaterilor plenarei.

„Este necesar să acordăm o atenţie 
deosebită — recomanda în cuvintul

său Laurean Magdea — calităţii in
formării politice ca şi tuturor acţiu
nilor menite să determine creşterea 
conştiinţei socialiste a tinerilor“.

Despre necesitatea conlucrării după 
un plan de activităţi unic al organi
zaţiilor de tineret şi sindicale a vor
bit preşedintele Consiliului municipal 
al sindicatelor, Eugen Toma. In ceea 
ce priveşte formele muncii politice de 
masă, cele cultural-educative, apre
ciate critic, în cuvîntul lor, de dr. 
Cornel Irimie, directorul Muzeului 
Brukenthal, I. Holhoş, directorul Bi
bliotecii „Astra“ şi V. Stanciu, acti
vist la Direcţia judeţeană cinemato
grafică, s-a exprimat părerea că în 
actuala etapă există, atît sub aspect 
material cit şl ca posibilităţi de ex
primare, suficiente condiţii de îmbu
nătăţire a organizării, dar mai ales 
a ridicării calitative a conţinutului 
acestora.

Recomandări deosebit de preţioase 
— vizind mobilizarea tinerilor din 
toate instituţiile şi întreprinderile 
municipiului la traducerea în viaţă a 
prevederilor amplului program de 
educare marxist-leninistă, elaborat de 
tovarăşul NICOLAE CEAUŞESCU — 
a făcut tovarăşul Aurel Cristea, prim- 
secretar al Comitetului municipal Si
biu al P.C.R.

„Succesele doblndite de minuna
tul nostru tineret sibian, a spus vor
bitorul, faptul că ne stă la îndemînă 
un program atît de clarvăzător cum 
este cel propus de iubitul nostru 
conducător, tovarăşul NICOLAE 
CEAUŞESCU, şi adoptat de Comite
tul Executiv al C.C. al P.C.R., con
stituie premise sigure pentru ca edu
caţia tuturor oamenilor muncii, a ti
nerilor în special, să capete atribute 
majore, care să înscrie munca da 
făurire a profilului moral al con
structorului societăţii socialiste, mul
tilateral dezvoltate, noi valenţe edu- 
cativ-formative“.

In acelaşi context de idei s-au în
scris şi recomandările tovarăşului 
Nicolae Găitan, prim-secretar al Co
mitetului judeţean Sibiu al U.T.C., 
care a chemat pe membrii organiza
ţiei, tineretul, la o participare plena
ră, pentru înfăptuirea exemplară a 
măsurilor stabilite de conducerea 
noastră de partid. Dezbaterile, măsu
rile propuse pot constitui un bun în
drumar pentru cultivarea înaltelor 
valori ale eticii comuniste a tineri
lor, pentru formarea lor o* purtători 
de nădejde ai tradiţiilor înaintate de 
luptă pentru libertate şi socialism, 
constructori de nădejde ai noii so
cietăţi.

C. BLOOS

Cu utilaje de mare randament, pe şantierul hidrocentralei de la Lotru, se realizează zilnic un volum mare de lucrări
Fotoi HORST? BUGHFELNER

vrea să mă refer la dreptul ee-1 au 
cooperatorii pentru recalcularea şi 
deci sporirea pensiei.

Regulamentul pentru aplicarea Sta
tutului Casei de pensii a membrilor 
C.A.P. prevede dreptul ce îl au coo
peratorii care continuă să lucreze 
după pensionare de a li se recalcula 
pensia, luîndu-se în considerare şi 
anii munciţi după stabilirea iniţială

ii pensiei. Participînd în continuare 
la executarea unor lucrări — evi
dent mai uşoare — membrii coope
ratori pensionari îşi sporesc pe de o 
parte veniturile prin retribuţia pe 
care o primesc pentru munca depusă, 
iar pe de altă parte au posibilitatea 
să fie încadraţi la o grupă de ve
chime superioară şi deci la un cuan
tum de pensie mai mare.

In cadrul judeţului Sibiu, în primul 
semestru al acestui an, au fost re
calculate pensiile a peste ■ 500 de coo
peratori şi, astfeL aceştia beseficlsză

de eu&ntumuri de pensii mai mari 
faţă de cele stabilite la data • pen
sionării.

Este cunoscut faptul că recalcula
rea pensiei în astfel de cazuri se 
face la cererea pensionarului, pe baza 
adeverinţei eliberate de consiliul de 
conducere al cooperativei agricole, 
din care să rezulte minimum de 
norme stabilit de adunarea generală,

numărul de zile-norme realizat, cit şi 
al anilor in care cooperatorul a lu
crat şi după pensionare. Iată cîteva 
exemple de cooperatori care în ulti
mul timp au beneficiat de recalcula
rea pensiei şi cărora le-au sporit pen
siile: Moise Domnar* şi Paraschiva 
Nicoară (din C.A.P. Apoldu de Jos, 
Martin Feder (Ştejeriş), Susanna Dor- 
ling (Şoroştin), loan Lăcău (Şura 
Mare). Teodor Spiridon (Avrig), Gheor- 
ghe Căpăţînă şi Paraschiva Dobrilă 
(Arpaşu de Jos) şi mulţi alţii, 

în soniormitate ®u recentele fcofl-

riri ale partidului şi statului nostru, 
au dreptul ia majorarea pensiei toţi 
pensionarii C.A.P. care împlinesa 
vîrsta de 70 ani (bprbaţi) şi 65 ani 
(femei). Şi aceste majorări se fac la 
cererea pensionarului, care este obli
gat cu o lună înainte de a împlini 
această vîrstă, să ceară filialei Casei 
de pensii majorarea cuantumului co
respunzător cu vîrsta respectivă.

Nu pot să trec cu vederea peste 
un alt drept al pensionarului. După 
cum se ştie, fiecare membru coopera
tor plăteşte o contribuţie personală 
de 5 sau 10 lei lunar la fondul de 
pensii. După.cinci ani de contribuţie, 
fiecare cooperator are dreptul la un 
spor de pensie. Acest spor se acordă 
începînd cu 1 ianuarie 1971 tuturor 
cooperatorilor pensionari care timp de 
cinci ani au plătit această sumă per
manent, lună de lună, fără întreru
pere. Numai în primele şase'luni ale 
acestui an la peste 450 de pensionari 
din judeţul nostru li s-au acordat 
sporul lunar la pensie. înfiinţarea 
sporului lunar la pensia de bază s-a 
făcut în scopul asigurării la bătrîneţe 
a unor venituri cit mai mari.

Consiliile de conducere ale coope
rativelor agricole au datoria să ex
plice cooperatorilor pensionari aceste 
drepturi şi avantaje şi să manifeste 
toată grija pentru ca cei îndreptăţiţi 
să beneficieze la timp de recalcularea 
pensiei pentru anii in care au lucrat 
şl după pensionare sau de sporul 
lunar la pensie.

IOAN JOANDREA
preşedintele filialei judeţene Sibio

a Casei de pensii

Recalcularea pensiei 
membrilor cooperativelor 
agricole de producţie
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Alegerile daneze sub semnul incertitudinilor
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La 21 septembrie, electoratul danez 
este chemat în faţa urnelor pentru 
a alege un nou parlament. Decizia 
organizării de alegeri parlamentare 
înainte de expirarea actualei legi
slaturi a surprins oarecum opinia pu
blică din această ţară.

în cursul perioadei sale de gu
vernare, cabinetul de coaliţie con
dus de Baunsgaard a avut de înfrun
tat numeroase dificultăţi economice. 
Astfel, criza monetară din mai 1969 
şi cea actuală, însoţite de sporirea 
taxei de scont, au avut efecte ne
gative asupra evoluţiei economice. 
Stocurile de devize ale ţării s-au 
diminuat sensibil, balanţa externă de 
plăţi a continuat să fie deficitară, 
iar ritmul de creştere a producţiei 
să se menţină la un nivel mediu 
scăzut. In acelaşi timp, guvernul, în 
vederea redresării economiei, a ales 
calea sporirii impozitelor, ceea ce 
s-a reflectat asupra nivelului de trai 
al maselor largi. Ca o consecinţă 
directă a încetinirii activităţii eco
nomice, Danemarca cunoaşte în pre
zent un înalt plafon al şomajului. 
Nemulţumirile în rîndul maselor 
şi-au găsit expresia într-o amplă miş
care revendicativă care s-a desfă
şurat în întreaga ţară împotriva creş
terii preturilor şl impozitelor pen
tru mărirea salariilor.

Partenerii coaliţiei guvernamen
tale, în încercările lor de a găsi so
luţii la atîtea probleme nerezolvate, 
n-au făcut altceva decit să sporească

divergenţele din interiorul coaliţiei. 
In acelaşi timp, din afară, Opoziţia a 
exercitat o permanentă presiune pen
tru decretarea de alegeri înainte da 
termen. Astfel, în această situaţie, 
primul ministru Baunsgaard s-a vă
zut obligat să recurgă la organiza
rea consultării electorale cu patru 
luni mai devreme de data expirării 
actualei legislaturi.

Campania electorală s-a concen
trat în jurul a două teme: situaţia

dezbateri electorale. Acestea s-au 
desfăşurat pe fondul unei sporiri ge
nerale a adversităţii faţă de ideea 
aderării. Potrivit unui sondaj al opi
niei publice, numărul adversarilor 
aderării s-a dublat faţă de anul 
trecut.

Ideea aderării la Piaţa comună are 
partizani şi adversari, atît în rîndu- 
riie coaliţiei guvernamentale cit şl 
în cele ale principalei grupări de 
opoziţie, Partidul Social-Democrat,

Com entariul zilei
economică a ţării şi problema ade
rării ia Piaţa comună.

însuşi primul ministru Baunsgaard, 
în cuvîntările sale electorale, a fost 
nevoit să recunoască dificultăţile 
economice de care guvernul s-a lo
vit în cei trei ani şi jumătate de 
activitate afirmînd că acestea „s-au 
dovedit sarcini mult mai dure decit 
se credea la începutul perioadei de 
guvernare a actualei coaliţii*.

Oportunitatea unei eventuale ade
rări Ia Piaţa comună, care constituie 
una dintre coordonatele dominante 
de pe scena politică internă a aces
tei ţări, a fost un subiect de ample

ceea ce, intr-un fel, complică lucru- 
rile. în acest context se apreciază, 
în general, că alegerile de la 21 sep
tembrie nu vor aduce clarificări su
plimentare în privinţa poziţiilor pe 
care le vor adopta partidele politice 
după consumarea scrutinului. Ches- 

, tiunea aderării urmează să formeze 
in vara sau cel mai lîrziu în toamna 
anului 1972 obiectul unui referen
dum popular.

In actuala campanie electorală, 
Partidul Comunist din Danemarca s-a 
pronunţat pentru retragerea ţării din 
N.A.T.O., pentru promovarea unei 
politici da neutralitate, pentru înfăp

tuirea dezarmării şi crearea unul
sistem de securitate în Europa. In 
programul P.C. din Danemarca se 
subliniază că „trebuie promovată în 
prezent o politică nouă, care să nu 
depindă de marele capital şi să per
mită trecerea în mîinile poporului a 
puterii economice şi naţionale".

Sondajele în rîndul electoratului 
danez oferă un larg cîmp de specu
laţii observatorilor politici. Ele arată 
in prezent o foarte mare dispersare 
a preferinţelor electorale. Astfel; 
partidele coaliţiei guvernamentale 
(radical-liberal, liberal-agrarian şi 
conservator) ar obţine, potrivit son
dajelor, 42 la sută din voturi faţă de 
54 la alegerile din 1968. Aceasta nu 
le-ar mai da posibilitatea formarii 
unui nou guvern. Social-democraţilor 
îe-ar reveni, în loc de 34 la sută, 
39 la sută din voturi, procent, de 
asemenea, insuficient pentru obţi- 
nerea majorităţii în parlament. Chiar 
dacă ar intra intr-o alianţă politică 
cu Partidul socialist popular, aşa 
cum se preconizează în unele cercuri 
social-democrate — ceea ce proba
bil le-ar pduce un spor de 7 la sută 
— problema încă nu ar fi rezolvată. 
Dar tema eventualelor alianţe poli
tice a fost evitată cu discreţie, în 
ciuda faptului că tocmai acestea vor 
fi hotărîtoare In stabilirea configu
raţiei viitorului guvern şi a politicii 
acestuia.

C. VARVARA

KUWEIT. Cuibărit în fundul Golfului Arabic, micul stat 
Kuweit — 15 000 km3 — n-a apărut pe scena inter
naţională decit foarte recent, datorită giganticelor sale 
resurse petroliere. Dar dacă numele său nu apare pe 
hărţile occidentale decit în 1765, existenţa sa este to
tuşi milenară, deschiderea spre mare făcînd din locui
torii săi navigatori temerari, pescari pricepuţi, în spe
cial de perle. Datorită navigaţiei au luat contact cu 
alte civilizaţii, îndeosebi asiatice. Independent din 
1961, Kuweitul joacă un rol activ in lumea arabă, iar 
actuala sa istorie se confundă cu cea a petrolului

exploatat aici de la sfîrşHul celui de-al doilea război 
mondial. Avînd considerabile resurse petroliere, 137 
milioane tone în 1969, este pe locul doi ca exportator 
din lume, cu rezerve evaluate la o cincime din rezer
vele mondiale. 93 la sută din veniturile bugetului na
ţional sínt datorate petrolului Astăzi Kuweitul poate 
fi socotit ca una din ţările cele mai bogate de pe glob, 
cu cel mai ridicat venit pe cap de locuitor din lume. 
în foto: vedere aeriană a capitalei Kuweit, oraş cu 

80 000 locuitori

V e ş t i  
d i n  g ă r i l e  
s o c i a l i s t e

Moscova 15 (Agerpres). —1 R.S.S. 
Kazahă, una din republicile cu cli
ma cea mai secetoasă din Uniunea 
Sovietică unde pe mari suprafeţe se 
întind deşerturile Kzîl-Kum şi 
Îvfiun-Kum, este de fapt una din re
giunile cele mai bogate în apă. Geo
logii au descoperit că deşerturile se 
.află pe o uriaşă pernă de ape freati
ce. Puţurile forate aici au dat o ma
re cantitate de apă, oare pur şi sim
plu erupe din pămînt. Calculele au 
arătat că rezervele de apă existente 
sub deşerturile din Asia Centrală so
vietică sínt de 25 de ori mai mari 
'decit volumul apei din Marea de 
Azov. Descoperirea deschide noi şi 
importante perspective pentru dez
voltarea economică a ţinuturilor se
cetoase din Kazahstan.

Budapesta 15 (Agerpres). — Peste 
30 000 de tineri şi tinere din Ungaria 
eu lucrat in vara acestui an în 39 
de tabere de muncă ale tineretului 
în  diferite regiuni ale ţării. Ei au 
construit drumuri şi canale, au aju
ta t la reconstrucţia unor porţiuni de 
cale ferată şi la culesul recoltei.

Varşovia 15 — (Agerpres). — Spe
cialiştii polonezi au construit un nou 
tip de maşină electronică de calcul 
„Odra-1305“, rod al colaborării Insti
tutului de maşini matematice din 
Varşovia şi Uzinei de aparate expe
rimentale din Wroclaw. „Odra-1305“ 
este un compmer din a treia gene
raţie, avantajul lui constînd în posi
bilitatea de a fi utilizat în paralel cu 
celelalte maşini de calcul folosite în 
prezent in Polonia. Construcţia com
puterului se bazează pe sisteme in
tegrate. El poate efectua calcule cu 
viteza de 250 000 de operaţii pe se
cundă, iar memoria sa operativă cu
prinde 64 000 de cuvinte, puţind fi 
lărgită pînă la 256000 cuvinte.

Sofia 15 (Agerpres). — In ultimii 
»ni, industria cărbunelui a devenit 
una din ramurile principale ale eco
nomiei naţionale bulgare. Datorită u- 
tilizării minelor cü téhhica .iaouă şi 
Construcţiei de noi exploatări, produc
ţia de cărbune a sporit, în ultimii 27 
de ani, de peste zece ori.

Importante sarcini pentru dezvol
tarea industriei carbonifere sínt pre
văzute şi de noul plan cincinal. In 
anul 1975, extracţia de cărbune tre
buie să ajungă la aproape 35 milioa
ne tone şi să asigure aproximativ ju
mătate din producţia de energie e- 
lectrică a Bulgariei.

Geneva

Conferinţa internaţională asupra 
folosirii energiei 

atomice în scopuri paşnice
Geneva 15 — Trimisul special Â- 

gerpres, Corneliu Vlad, transmite: 
Şedinţa generală de miercuri a celei 
de-a IV-a Conferinţa internaţionale 
asupra folosirii energiei atomice în 
scopuri paşnice a fost consacrată e- 
fectelor tehnologiei nucleare in ţările 
în curs de dezvoltare. Au fost pre
zentate comunicări de către oameni 
de ştiinţă din India, Brazilia, Mexic, 
R. F. a Germaniei, Peru, Noua Zee- 
iandă, Ungaria, precum şi din par
tea O.N.U. şi a Băncii Internaţionale 
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare.

Şeful delegaţiei române, prof. loan 
Ursu, preşedintele Comiletului de 
Stat pentru Energia Nucleară, a pre
zidat lucrările şedinţei tehnice con
sacrate efectelor radioinduse cauzate 
componenţilor interni şi materiale

lor de construcţie ale reactoarelor. 
Un alt membru al delegaţiei române, 
Adrian Georgescu, prim-vicepreşedin- 
te al Comitetului de Stat pentru Ener
gia Nucleară, a condus lucrările unui 
grup de studiu compus din reprezen
tanţii a 11 ţări, care a analizat pro
bleme privind echipamentul nucleo- 
energetic al ţărilor în curs de dez
voltare.

In cadrul lucrărilor şedinţei teh
nice, care a dazbfitut efectele radia
ţiilor asupra cotmbustibililor, elemen
telor combustibile şi ambalajelor 
combustibile pentru reactoare, pe or
dinea de zi a figurat şi comunicarea 
românească privind „Comportamentul 
conibustibiluiuî nuclear vitroceramic 
al iradiaţiei".

Adunarea intelectualilor 
comunişti din Chile

Santiago de Chile 14 — Corespon
dentul Agerpres Eugen Pop transmi
te: La Santiago de Chile a avut loa 
o r importantă acţiune organizată de 
Partidul Comunist din Chile — adu
narea intelectualilor comunişti. Pes
te 200 de participanţi au dezbătut 
diferite probleme ale raportului din
tre cultură şi procesul revoluţionar 
ce are loc în ţară, subliniind rolul 
intelectualului în crearea noii socie
tăţi pe care o făureşte poporul chi
lian. Atît în raportul prezentat de 
Carlos Maldonado, în numele Comi
siei naţionale de cultură a Partidu
lui Comunist, cit şi in intervenţia Iui 
Volodia Teitelboim, membru în Co
misia politică a partidului, au fost 
analizate necesitatea şi complexitatea 
acestei misiuni nobile a oamenilor 
de cultiiră, misiune a cărei îndepli
nire — în corelaţie cu transformările 
structurale ce au loc in economie, în 
viata politică şi socială — este fa
vorizată de faptul că majoritatea' 
figurilor proeminente ale creaţiei li
terare şi artistice, ale vieţii cultura
le in ansamblul ei sínt de mult timp 
militanţi sau simpatizanţi ai forţelor- 
de stingă.

Cultura de masă, ridicarea cultura
lă a unor mari sectoare ale popu

laţiei, în trecut frustrate de binefa
cerile civilizaţiei spirituale, a fost 
una din temele principale ale dez
baterilor. Este necesar, arăta Volo
dia Teitelboim, „să se intensifice al
fabetizarea, să se formeze rapid o 
intelectualitate nouă, de origine
muncitorească şî ţărănească, şl să se 
combată atitudinile de sectarism po
litic şi spiritual, alimentate de lipsa 
pregătirii Ideologice şî a legăturii cu 
viata“.

Comesntlnd însemnătatea şi semni
ficaţia evenimentului, ziarul „El
Siglo“ scrie că Adunarea intelectua
lilor comunişti „iniţiază o discuţie ce 
trebuie să se continue în mod nece
sar cu un congres al intelectualilor 
unităţii populare, care va trebui să 
prefigureze politica culturală a gu
vernului".

U.R.S.S. Pe rîul Cirkei din Daghestan, In Kaukazul de nord se construieşte 
cea mai mare hidrocentrală electrică din această republică bogată in resurse 
de apă. Capacitatea el va ii de miliarde de kW/h. In foto: fundaţiile noului 

1 obiectiv.

„Lunohod 1“: încheierea 
ultimei zile 

de activitate selenară
Moscova 15 (A ger

pres). —- S-a înche
ia t a 11-a z l selenară  
a laboratorului a u 
to m a t autopropulsat 
sov ietic  „Lunohod-1  
In  această perioadă, 
laboratorul a  e fec tu 
a t explorarea struc
tu r ii supra fefe î sate
litu lu i na tura l dl Pă- 
m în tu lu i şi a realizat 
deplasări lim ita te  pe  
Bună. De asem enea, 
au  fo st realiza te fo 
togra fii panoram ice  
ale supra feţe i sele

nare şi a lte  experien
ţe .

In  u ltim a  z l sele
nară, aparatul a par
curs 100 de  m etri. 
L ung im ea  to ta lă  a 
traseu lu i parcurs de  
„Lunohod-1“, de cind  
a fo s t debarcat pe 

\  Lună , este  de 10,5 
' km .

In  aceeaşi perioa
dă, au con tinua t şî 
exp lorările  p r iv in d  
funcţionarea  apara
te lor de la  bordul la
boratorului pen tru  a 
se  stab ili posib ilită

ţile  func ţionării lor 
in  continuare. S-a  
constata t o reducere 
a tem pera turii în 
com partim en tu l apa
ratelor ca urm are a 
consum ării resurse
lor caloriferului cu  
izotopi, tn  general, a- 
paratele laboratoru
lu i au func ţio n a t sa
tisfăcător în  tim p u l 
în treg ii ^zile".

„Lunohod-1" a fo st 
pregătit p en tru  noap
tea  selenară care va  
dura  în tre  15 şi SO 
sep tem brie .

New York

O rezoluţie a Comite
tului O. N. U. pentru 

decolonizare
New York 15 (Agerpres). — Unifi

carea acţiunilor, extinderea şî lărgi
rea campaniei de sprijinire a luptei 
împotriva colonialismului şi discrimi
nării rasiale în Africa de Sud — a- 
cestea sínt prevederile rezoluţiei, a- 
doptată recent de sesiunea Comite
tului O.N.U. pentru decolonizare, 
Comitetului Special al O.N.U. pentru 
problemele apartheidului şi Consiliu
lui O.N.U. pentru Namibia. In legă
tură cu situaţia creată în Namibia 
(Africa de sud-vest), în documentul 
aprobat se cere Consiliului de Secu
ritate să adopte neîntîrziat măsuri e- 
fective împotriva colonialiştilor din 
Republica Sud-Africană, care ocupă 
în mod ilegal acest teritoriu, inten

sifică acţiunile represive împotriva 
mişcării de eliberare naţională, sfi
dând hotărîrile O.N.U. şi normele 
dreptului internaţional.

Recentele documente adoptate a- 
trag atenţia opiniei publice mondia
le asupra situaţiei extrem de grave 
care s-a creat în sudul Africii. Avînd 
sprijinul unor ţări occidentale, mem
bre ale N.A.T.O, Republica Sud-Afri- 
canM, Portugalia şi regimul minoritar 
din Rhodesia încearcă să creeze un 
bloc rasist al minorităţii albe în su
dul continentului african. în aceste 
scopuri sínt îndreptate şi încercările 
de a iniţia aşa-zisul dialog între 
R.S.A. şi statele africane vecine.

V ietn am u l d e  sa d

Energică rezistenţă populară 
faţă de înscenarea electorală

Washington 15 (Agerpres). — Mas
carada electorală din Vietnamul de 
sud prin care şeful regimului saigo- 
nez Nguyen Van Thieu, intenţio
nează să se „autorealeagă" drept 
„preşedinte* întîmpină o rezistentă 
populară atît de puternică incit în
seşi oficialităţile de la Saigon sínt 
alarmate. Dang Duc Khoi, emisar al 
„vicepreşedintelui* Nguyen Kao Ky 
a declarat, într-un interviu acordat 
agenţiei Associated Press, că „rezis
tenţa populară faţă de alegerile din 
octombrie este pe punctul de a de
veni necontrolabilă dacă scrutinul 
nu va fi amînat". Dang Duc Khoi a 
mărturisit că se află la Washington 
pentru a cere guvernului S.U.A. să 
suspende ajutorul militar şi econo
mic acordat regimului saigonez, dacă 
aşa-zisele alegeri nu vor fi amînate 
pentru a permite şi înscrierea altor 
candidaţi. El a precizat că se adre
sează, în acest scop, oficialităţilor 
Administraţiei americane, membrilor 
Congresului şi altor oameni politici 
cărora le cere să uzeze de influenţa 
lor. Dang Duc Khoi a recunoscut că

Evenimentul pe scurt
•  LA CASA GUVERNAMENTALA DIN HELSINKI a avut Ioc miercuri sem- 
narea protocolului comercial şl a listelor de mărfuri privind schimburile 
comerciale dintre România şi Finlanda pe anul 1972. Potrivit protocolului, 
România va exporta maşini şl utilaje, autovehicule, produse chimice şi me
talurgice, mobilă, produse textile şi încălţăminte, produse petroliere şi agro- 
alimentare şi va importa din Finlanda celuloză, celofibră, bioxid de titan, 
litrtie şi carton, maşini şl utilaje. Listele de mărfuri pe anul 1972 prevăd 
o creştere cu circa 36 Ia sută faţă de 1971 a schimburilor comerciale dintre 
cele două ţări

SR.S.F. IUGOSLAVIA. La Porţile de Fier, România In colaborare cu Iugo
slavia, construieşte una din cele mal mari hidrocentrale din lume. In foto: 

gigantul baraj de pe inaiul iugoslav al Dunării cu o înălţime de 65 m

•  CONSILIUL DE SECURITATE SE 
VA ÎNTRUNI JOI, la ora 16,00 
G.M.T., pentru a examina plîngerea 
Iordaniei privind „măsurile ilegale 
adoptate de Israel în oraşul Ierusa
lim*, anunţă agenţia France Presse, 
citind un comunicat oficial dat pu
blicităţii miercuri la sediul O.N.U«

•  ÎN LIBRĂRIILE VIENEZE A APA* 
RUT MIERCURI, ROMANUL LUI 
ZAHARIA STANCU „ŞATRA*, tipă
rit de editura Stiria, una din cele 
mal mari case editoriale austriece.

Romanul scriitorului român este 
oferit cititorilor într-o excelentă pre
zentare grafică, purtînd o banderolă 
care aminteşte că autorul a fost

'distins In acest an eu premiul Her
der.

•  PREŞEDINTELE NIXON a însăr
cinat un mediator federal să acce
lereze reglementarea grevei docheri
lor de pe coasta vestică a S.U.A., 
care durează de două luni şl jumă
tate.

Greva declanşată ca urmare a re
fuzului patronatului de a accepta 
Încheierea unul nou contract colec
tiv, care să prevadă o îmbunătăţire 
a condiţiilor de muncă şi viaţă ale 
docherilor, afectează cele 24 de por
turi principale de pe coasta Pacifi
cului, unde sínt blocate peste 200 
de nave.

•  PRIMUL MINISTRU AL FINLAN
DEI, AHTI KARJALAINEN, a primit 
marţi şi a avut o convorbire priete
nească cu Ciu Hua-min, ministrul 
adjunct al comerţului exterior, con
ducătorul delegaţiei comerciale gu
vernamentale a Republicii Populare 
Chineze, şi cu cîţiva membri ai de
legaţiei — anunţă agenţia China 
Nouă.

•  6000 DE MUNCITORI de Ia uzi
nele constructoare de avioane „Bri
tish Aircraft Corporation* au decla
rat miercuri grevă în semn de pro
test faţă de hotărirea conducerii 
companiei de a concedia 1 200 de 
salariaţi. După cum se ştie, la a- 
ceastă firmă britanică se construieşte 
în prezent prototipul englez al avio
nului supersonic de pasageri „Con
corde 002*

•  GUVERNELE REPUBLICII POPU
LARE BULGARIA ŞI REPUBLICII

GUINEEA ECUATORIALĂ au hotă- 
rît să stabilească relaţii diplomatice 
Ia nivel de ambasadă — anunţă 
agenţia B.T.A.

•  SECRETARUL GENERAL AL LIGII 
ARABE, ABDEL KHALEK HASSO- 
UNA, a avut, marţi seara, o întreve
dere cu ministrul afacerilor externe 
britanic, Alec Douglas Home, care 
se află într-o vizită oficială la Cairo. 
Convorbirile purtate cu acest prilej
— informează agenţia France Presse
— s-au referit, îndeosebi, la situa
ţia din Orientul Apropiat,

•  TRANSPORTURILE PUBLICE DIN 
ORAŞUL ARGENTINIAN ROSARIO
au fost marţi paralizate, ca urmare 
a încetării lucrului de către condu
cătorii de autovehicule. Greviştii din 
acest mare centru industrial cer îm
bunătăţirea condiţiilor de viaţă şl 
reprimirea Ia lucru a muncitorilor 
concediaţi ilegal.

„singura bază de sprijin a lui Thieu 
este ambasadorul american Ellsworth 
Bunker*, şi a respins ideea că S.U.A. 
ar avea puterea să intervină în tre
burile interne ale regimului saigo
nez, amintind că regimul „primeşte 
de Ia Statele Unite peste două mi
liarde de dolari în echipamente mi
litare şi 750 milioane dolari sub 
formă de ajutor economic, ceea ce 
constituie peste 70 la sută din bu
get“. „Nu fabricăm nici cel mai mic 
cartuş şi nu producem nici măcar o 
canistră de benzină“, a mărturisit 
emisarul saigonez, recunoscînd că o 
încetare a sprijinului acordat de 
S.U.A. regimului ar avea drept re
zultat căderea lui. El a reamintit 
faptul că suspendarea ajutorului mi
litar acordat de S.U.A. forţelor spe
ciale ale lui Ngo Dinh Diem în 1963 
au dus Ia căderea lui şi au asigurat 
victoria loviturii de stat pusă la 
cale de adversarii acestuia.

irlanda de Nord

Recrudescenta con
flictelor de stradă

Belfast 15 (Agerpres). — După ® 
scurtă perioadă de relativă acalmie, 
conflictele de stradă au reizbucnit 
în Irlanda de Nord. In cursul unor 
incidente, care au avut loc marţi 
după-amiază şi In noaptea de marţi 
spre miercuri, in oraşele London
derry, Belfast şi Dungannon, trei 
persoane au fost ucise şi mai multe 
rănite. Două dintre victime sínt mi
litari britanici dislocaţi în provin
cie. Cu acestea numărul persoanelor 
care şi-au pierdut viaţa in cadrul 
conflictelor din Ulster în cursul a- 
cestui an a ajuns la 72, incluzînd 
48 de civili, 2 poliţişti şi 22 de sol
daţi britanici.

FOTO -  DOCUMENTAR


